
Празник на розата  
в Казанлък 

През последната седмица на 
май, по покана на официален 
Пекин, Мишел Бачелет, 
върховният комисар на ООН по 
правата на човека, посети Китай.

Тя проведе редица срещи, 
предприе пътувания из 
страната, като вниманието на 
наблюдателите беше привлечено 
най-много от видеосрещата на 
25 май с китайския председател 
Си Дзинпин. Той представи пред 
високата гостенка позицията 
на партията и правителството 
по основни проблеми, както и 
усилията на ККП и държавната 
власт в защитата на човешките 
права.

Добре известно е 
становището на официален Пекин 
по въпросите на човешките 
права – тяхната защита е обща 
кауза на цялото човечество и 
страните по света трябва да 
работят съвместно за тяхното 
реализиране, а постиженията 
да се споделят между всички 
народи.

При визитата си в Синдзян-
уйгурския автономен регион 
Мишел Бачелет се запозна 
с политиката на Китай към 
националните малцинства и 
различните вероизповедания, 
както и с мерките и 
постиженията в борбата с 
тероризма и екстремизма в 
района.

Като коментира майската 
визита на високо ниво, 
заместник-министърът на 
външните работи Ма Джаосюе 
подчерта, че огромната азиатска 
страна „ще продължи неотклонно 
да върви по пътя на реализация 
на човешките права с китайска 
специфика, ще насърчава общите 
ценности на мир, развитие, 
справедливост, демокрация и 
свобода за цялото човечество“.

Всички тези цели, несъмнено 
са елементи от целокупните 
усилия на КНР за изграждането 
на общност на споделена съдба 
на човечеството.

Петър Герасимов

Защитата на 
човешките права – 
обща кауза
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Интегрирането, а не 
раздялата ще избави 
световната икономика  
от кризата
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Китай ще насърчава активно 
разширяването на БРИКС

ленът на Държав-
ния съвет и вън-
шен министър 
на Китай Уан И 
бе на посещение 
на Соломонови-

те острови. Той се срещ-
на с външния министър на 
Соломоновите острови Йе-
ремия Манеле, след което 
двамата отговориха на жур-
налистически въпроси.

Уан И каза, че две-
те страни са постигна-
ли консенсус за засилване 
на взаимноизгодното съ-
трудничество, включител-
но съвместното укрепва-
не на политическата осно-
ва на двустранните отно-
шения, реализирането на 
мащабни проекти в рам-
ките на „Един пояс, един 
път“ и осигуряването на 

итай ще насърчава активно раз-
ширяването на БРИКС и ще 
приветства повече глобални 
партньори да се присъединят 
към формата, заяви на брифинг 
говорителят на Външно минис-

терство Уан Уънбин.
Някои страни, включително Арженти-

на, изразиха желанието си да се присъе-
динят към БРИКС през 2022 г., припом-
ни Уан Уънбин, като подчерта, че прове-
дената наскоро среща на министрите на 
външните работи на групата е подкрепи-
ла разширяването й, а паралелно са про-
ведени консултации „БРИКС плюс“.

„Всичко това показва, че сътрудничест-
вото в рамките на БРИКС е открито и при-
общаващо. БРИКС е важен механизъм за 
свързване на нововъзникващите пазари и 
развиващите се страни, както и сериозна 
платформа за сътрудничеството Юг-Юг“, 
посочи говорителят.

Ч

К

безопасна и стабилна сре-
да в района.

Той каза също, че двете 
страни ще засилят коорди-
нацията и сътрудничеството 
в рамките на многостран-
ните механизми, включи-
телно и ООН, ще се проти-
вопоставят на играта с ну-
лев резултат, хегемонията 

и тормоза, както и наме-
сата във вътрешните рабо-
ти на други страни, ще под-
крепят и практикуват мно-
гостранността, ще поддър-
жат международната систе-
ма, в чийто център е ООН, 
ще защитават справедливи-
те интереси и права на раз-
виващите се държави.

П
Категорични инициативи в защита на мира 

осланикът на 
Китай в ООН 
Джан Дзюн раз-
критикува Съе-
динените ща-
ти, че се опит-

ват да използват корей-
ския въпрос, за да прока-
рат своята „индо-тихооке-
анска стратегия“, след ка-
то Пекин и Москва нало-
жиха вето на предложената 
от Вашингтон резолюция в 
Съвета за сигурност за за-
силване на санкциите сре-
щу Северна Корея заради 
първото от 2006 г. изстрел-
ване на междуконтинентал-
на балистична ракета. По 
думите на дипломата, ед-
ностранчивият акцент на 
САЩ върху санкциите не 
само ще засили конфрон-
тацията, но ще предизвика 
и хуманитарни проблеми.

Проекторезолюцията,  
която получи подкрепа от 
13 други членове на Съве-
та за сигурност, предвиж-
да намаляване на количе-
ството петрол, което Се-
верна Корея може да внася, 

и забрана на тютюна в 
страната, според медий-
ни публикации. Послани-
кът на САЩ в ООН Лин-
да Томас-Гринфийлд ка-
за, че изстрелването на ра-
кета от Пхенян предста-
влява „заплаха за мира и 
сигурността“ на света, ка-
то отбеляза, че Вашинг-
тон ще наложи допълни-
телни санкции срещу Се-
верна Корея.

Според Постоянната ми- 

сия на Китай към ООН  
Томас-Гринфийлд е отпра-
вила множество обвинения 
срещу позицията на Китай, 
докато американски медии 
твърдят, че тя е изразила 
„разочарование“ от гласува-
нето в Съвета за сигурност.

Обяснявайки ветото, по-
сланик Джан Дзюн каза, че 
предвид факта, че до мо-
мента Съветът за сигурност 
е приел 10 резолюции за 
санкции срещу Северна Ко- 

Л
Негативни думи  
и дела

идерите на САЩ, 
Япония, Индия и 
Австралия про-
ведоха преди ня-
колко дни среща 
на върха на „Че-

тиристранния механизъм“ 
(QUAD) в Токио. 

Японският премиер 
Фумио Кишида води сре-
щата като домакин. Във 
връзка с разговорите меж-
ду лидерите на Япония и 
Съединените щати и нега-
тивните им думи и дела 
по отношение на Китай, 
някои японски политици 
се стремят към умишлено 
провокиране на конфрон-
тация. Тенденцията за „по-
срещане на САЩ и пре-
дателство на Азия“ става 
все по-очевидна.

Според сведение на 
японските медии тази 
среща на върха с „чети-
ристранния механизъм“ е 
насочена срещу Китай по 
отношение на изграждане-
то на военна и обществе-
на инфраструктура. 

На пресконференция, 

проведена след срещата, 
Фумио Кишида заяви, че 
QUAD е дълбоко загрижен 
за „опита за едностранна 
промяна на статуквото в 
Източнокитайско море и 
Южнокитайско море“, и 
обяви, че ще предоста-
ви повече от 50 милиар-
да щатски долара в под-
крепа и инвестиции в об-
ластта на инфраструкту-
рата в Азиатско-тихооке-
анския регион през след-
ващите пет години.

Япония е водила агре-
сивни войни срещу съсе-
дите си в историята. Сега 
тя подклажда идеологиче-
ска конфронтация и кре-
щящо „приветства САЩ 
и предава Азия“, което се-
риозно застрашава мира и 
стабилността в Азиатския 
регион. 

Ако японските войници 
и политици, които „вкар-
ват вълци в кошарата“, 
не се осъзнаят възможно 
най-скоро, те неизбежно 
отново ще завлекат Япо-
ния в пропастта.

рея, която е обект на 
„най-суровия и най-сло-
жен санкционен режим“, 
това, от което има нужда 
регионът в момента, е спо-
койствие и въздържане от 
действия, които биха могли 
да увеличат напрежение-
то и да доведат до грешни 
преценки. Джан посочи, че 
САЩ трябва да бъдат об-
винени за настоящата си-
туация, тъй като се опит-
ват да използват корейския 
въпрос като оправдание за 
своята „индо-тихоокеанска 
стратегия“.

По време на посещение-
то си в Сеул миналата сед-
мица Джо Байдън и южно-
корейският президент Юн 
Сук Йол се споразумяха 
за широк набор от мерки, 
включително възстановя-
ване на комплексния орган 
за възпиране на заплахата 
от Севера към Юга. Ос-
вен това те посетиха ко-
манден пункт за просле-
дяване на ракети. В сряда 
Вашингтон и Сеул изстре-
ляха две ракети в отговор 

на докладваното от Север-
на Корея изстрелване на 
три ракети, което бележи 
по-нататъшна ескалация на 
ситуацията на Корейския 
полуостров.

През 2018 г. Северна Ко-
рея предприе поредица от 
мерки за денуклеаризира-
не и деескалиране на ситу-
ацията, а лидерите им Ким 
Чен Ун и Доналд Тръмп се 
срещнаха в Сингапур и по-
стигнаха важен консенсус 
за установяване на нов тип 
отношения, включително 
механизъм за мир на по-
луострова.

Посланик Джан Дзюн 
каза, че „ако някои кро-
ят дълбоко в себе си други 
планове, за да разпростра-
нят пламъците на войната в 
Североизточна Азия, до Ко-
рейския полуостров, тога-
ва Китай няма да има друг 
избор, освен да предприеме 
категорични и твърди ини-
циативи за защита на мира 
и стабилността на полуос-
трова и в Азиатско-тихоо-
кеанския регион“.

Укрепване на двустранните 
отношения
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网络家园如何变得更安全？
没有网络安全就没有国

家安全。
2017年6月1日，中国网

络安全领域的基础性法
律——网络安全法正式施
行，对保护个人信息、治理
网络诈骗、保护关键信息基
础设施、网络实名制等方面
作出明确规定，成为中国网
络空间法治化建设的重要
里程碑。

五年来，中国网络安全
政策法规体系不断健全，网
络安全工作体制机制日益
完善，关键信息基础设施安
全保护、数据安全管理、个
人信息保护、新技术新应用
风险防范等能力持续加强，
网络安全教育、技术、产业
融合发展，全社会网络安全
意识和能力显著提高，网络
安全保障体系和能力建设
加快推进，网络安全工作进
入快车道，你我的网络家园
变得愈发安全。

【以法治之力护航网络
安全】

法者，治之端也。
近年来，中国加快推进

网络安全领域顶层设计步
伐，在深入贯彻落实网络安
全法基础上，制定完善网络
安全相关战略规划。

颁布数据安全法、个人信
息保护法、《关键信息基础
设施安全保护条例》等法
律法规，出台《网络安全审
查办法》《云计算服务安全
评估办法》《汽车数据安全
管理若干规定（试行）》等
政策文件，建立网络安全审
查、云计算服务安全评估、

习近平主席会见李家超时重要讲话令香港各界倍
受鼓舞

新华社香港6月1日电 国
家主席习近平5月30日下午
在钓鱼台国宾馆会见了新
当选并获中央政府任命的
香港特别行政区第六任行
政长官李家超。香港各界
及主流媒体高度关注并纷
纷表示，习近平主席会见李
家超时的重要讲话令香港
社会各界受到极大鼓舞，
相信李家超及新一届特区
政府一定会牢记习主席的
嘱托，落实好中央指示，做“
一国两制”方针的坚定执行
者，做香港发展新篇章的
开创者，坚守原则底线，促
进社会团结包容，提升管
治能力，展现新气象，早日
实现良政善治，再创新辉
煌。

《大公报》社评说，习主
席的讲话语重心长，蕴含
深意，既是对李家超寄予
的殷切期望，也是对香港社
会谱写发展新篇章的鼓励
鞭策。新一届特区政府必
须努力落实中央的重要指

示，抓住机遇，团结各界开
创发展新局面。

香港《文汇报》社评表
示，习主席充分肯定李家超
爱国爱港立场坚定，敢于担
当，积极作为，在不同岗位
上都履职尽责，为维护国家
安全和香港繁荣稳定作出
了贡献。这既体现中央对
李家超的充分肯定和信任，
也显示中央对新一届特区

政府担当作为、尽职尽责
充满期待、寄予厚望。

香港民建联认为，习主
席的讲话充分体现对李家
超的肯定和信任，并表明了
今后中央将会继续全面贯
彻落实“一国两制”。民建联
表示，期望李家超及新一届
特区政府全力落实习主席
和中央的重要指示，团结
社会，推动变革，强化施政

数据安全管理、个人信息保
护等一批重要制度，制定发
布300余项网络安全领域
国家标准，推动发布多项中
国主导和参与的国际标准，
基本构建起网络安全政策
法规体系的“四梁八柱”。

【持续加强关键信息
基础设施安全保护】

关键信息基础设施是经
济社会运行的神经中枢，
涉及金融、能源、电力、通
信、交通等方方面面，是网
络安全的重中之重。关键
信息基础设施一旦遭遇破
坏或袭击，可能导致交通
中断、金融紊乱、电力瘫痪
等问题出现。

对此，网络安全法确立
了中国建立关键信息基础
设施安全保护制度的法治
基础。2021年9月1日，《关

键信息基础设施安全保护
条例》正式施行，对法律规
定的有关要求进行了细化，
为中国深入开展关键信息
基础设施安全保护工作提
供了坚实的法治保障。

近年来，在中央网信办
统筹协调下，相关部门做
好安全保护和监督管理指
导工作，运营者严格落实主
体责任，社会各方面协同
配合，安全防护能力不断
强化。

【聚焦百姓关切保护个
人信息安全】

互联网通达亿万群众，
连接党心民心。网信事业
要发展，必须贯彻以人民
为中心的发展思想。

强制授权、过度索权、超
范围收集个人信息……手
机App中存在的这些违法

违规收集使用个人信息的
问题，百姓深恶痛绝。

2019年以来，中央网信
办、工业和信息化部、公安
部、市场监管总局四部门联
合开展App违法违规收集
个人信息专项治理，对存在
严重违法违规问题的App
采取公开通报、责令整改、
下架等处罚措施，有力震慑
了违法违规行为。同时，还
建立专门渠道常态化受理
App违法违规问题投诉举
报，强化社会监管，App运
营者履行个人信息保护责
任义务的能力和水平明显
提升。

【重拳治理黑产维护人
民群众合法权益】

非法利用摄像头偷窥个
人隐私画面、交易隐私视
频、传授偷窥偷拍技术……

效能，切实为市民做事、克
服疫情、重振经济、促进社
会公平正义，并配合国家
发展，推进中华民族复兴
大业，为香港的未来开启新
局面，为“一国两制”的实践
开启新篇章。

香港工联会表示，新选
举制度对落实“爱国者治
港”、保障市民当家作主权
利，推动各界别齐心建设
香港，发挥了很大作用。正
如习近平主席指出，新选
举制度是一套符合“一国两
制”方针、符合香港实际、符
合香港发展需要的政治制
度、民主制度，必须倍加珍
惜，长期坚持。

香港新民党表示，这次
行政长官的任命是香港特
区在完善选举制度下落实“
爱国者治港”的重要里程
碑，反映中央政府坚定不
移地贯彻落实“一国两制”
方针，实施全面管治权，成
为香港特区坚实的后盾，为
广大香港市民谋福祉。

港区全国政协常委吴良
好说，习主席强调“一国两
制”在香港的实践取得了举
世公认的成功，中央全面准
确贯彻“一国两制”方针的决
心从没有动摇，更不会改
变。这大大增强了香港市民
和国际社会对香港落实“一
国两制”、保持长期繁荣稳
定的信心。

香港“香江智汇”会长周
伯展、香港汕头社团总会主
席高佩璇、湾仔区各界协
会副主席阎伟宁等人表示，
习主席的讲话体现了中央
对香港一如既往的支持，也
给香港社会提供了发展动
力和信心。香港已实现由乱
到治的重大转折，正处在由
治及兴的关键时期，新一届
特区政府任重道远。相信
在中央一如既往的大力支
持下，有能力、有决心、有
担当的李家超一定能够带
领新一届特区政府展现新
的施政气象，为香港谱写
新的发展篇章。

针对这些侵害公民个人隐
私的行为，2021年5月起，
中央网信办会同有关部门
开展摄像头偷窥等黑产集
中治理工作，督促各类平台
共处置相关违规有害信息
3万余条，处置涉违法交易
等活动的账号5600余个、
群组138个，下架违规产品
3000余件。

同时，督促国内主要应
用商店下架偷窥偷拍类
App；约谈多家电商平台，
督促其下架微型摄像头等
偷窥设备，并开展自查自
纠；督促部分视频监控App
厂商修复个人隐私视频信
息泄露漏洞；对700余家企
业联网摄像头开展梳理排
查，要求各企业自查整改，
发现并处置涉摄像头相关
安全隐患90余个。

【全社会共筑网络安全
防线】

网络安全为人民，网络
安全靠人民。维护网络安
全是全社会的共同责任，需
要政府、企业、社会组织、
广大网民共同参与。

自2014年以来，中央网
信办会同联合举办部门每
年在全国范围举办国家网
络安全宣传周，各地区各部
门以百姓通俗易懂、喜闻乐
见的形式，推动宣传教育进
社区、进农村、进企业、进
机关、进校园、进军营、进
家庭，有力推动了全社会网
络安全意识和防护技能的
提升，形成了共同维护网络
安全的良好氛围。



4 днесКитай
3 – 9.06.2022

актуално

Големият граждански 
хеликоптер AC313A 
направи първия си полет

а 17 май много-
целевият граж-
дански хеликоп-
тер Lucky Bird 
AC313A, разра-
ботен изцяло от 

Китайската корпорация за 
авиационна индустрия, из-
върши успешно първия си 
полет на летище „Люмън“, 
провинция Дзянси, отбе-
лязвайки нов напредък в 
изграждането на авиация-
та на Китай. По план сер-
тифицирането на летател-
ната годност на машина-
та трябва да приключи в 
следващите четири до пет 
години и тя ще бъде гото-
ва за употреба.

Теглото на AC313A е 
13 тона и той е разрабо-
тен на основата на хели-
коптера AC313, като има  
нов по-мощен двигател, 
по-надеждна трансмисион-
на система, модернизирана 
електромеханика, авиони-
ка, управление на полета, 
контрол и други системи.

Добавена е също сис-
темата за наблюдение на 

здравето (HUMS) и друга 
въздушна техника. Излет-
ното тегло е 13,8 тона, ка-
пацитетът за разпръскване 
на вода – 5 тона, и може 
да превозва едновременно 
28 души.

AC313A има функции 
за визуален и „сляп“ по-
лет и може да отговори 
на изискванията в труд-
нодостъпни райони и су-
рови климатични усло-
вия. Това прави хеликоп-
тера подходящ за мащаб-
ни спасителни операции. 
Благодарение на профек-
торите, резервоарите за во-
да, електрическите лебед-
ки и други, той има много 
добри способности за гасе-
не на пожари, издирване и 
спасяване, особено във ви-
сокопланински места.

Чрез персонализиран 
дизайн AC313A има спо-
собността да изпълнява 
задачи като спешно меди-
цинско спасяване и упра-
вление на спешни опера-
ции, както и да действа 
в море.

Н

Чужди експерти дават висока 
оценка на китайската народна 
демокрация

края на минала-
та година прес- 
службата на Дър- 
жавния съвет 
представи Бяла 
книга със загла-

вие „Китайската демокра-
ция“. Чуждестранни екс-
перти и учени публикува-
ха статии и споделиха мне-
ния, в които дадоха висока 
оценка на китайската ця-
лостна народна демокра-
ция и постигнатите успехи.

„Китайската демокра-
ция защитава правата на 
хората да бъдат госпо-
дари на държавата, а не 
служи на специална гру-
па хора“, заяви директо-
рът на Португалския ин-
ститут за изследвания за 
Китай Руи Луридо и до-
бави, че през изминалия 
век ККП непрекъснато 
обогатява демократична-
та идея и практика, винаги 

В
следва народната демокра-
ция, включително демо-
кратични избори, консул-
тации, демократичен со-
циален живот и демокра-
ция в низови организации.

Енвер Битичи, директор 
на Института за Източна и 
Южна Европа в Албания, 
заяви, че Китай, от една 
страна, участва в глобал-
ната конкуренция въз осно-
ва на пазарния принцип, от 
друга страна, в политическо 

отношение е създал демо-
кратичен модел, характери-
зиращ се с „народна демо-
крация“ и „цялостна демо-
крация“, който е различен 
от западния.

„Китай е избрал сис-
тема, която реално дейст-
ва за повишаване на жиз-
нения стандарт“, заяви 
Джон Рос, бивш директор 
на управлението за иконо-
мическа и търговска поли-
тика в Лондон.

Овладяването на епидемията от 
COVID-19 изисква общи усилия
Напоследък се наблюдава стабилен 
спад на потвърдените случаи на 
заразяване с COVID-19 и епидемичната 
ситуация като цяло се подобрява. 
Въпреки това от време на време се 
появяват нови локални огнища на 
вируса, затова задачата за превенция 
и контрол на заразата остава 
сериозна. Китайското правителство 
придава изключително значение 
на живота и здравето на хората 
и овладяването на епидемията е 
основният приоритет в неговата 
работа. Всички трябва да се обединят 
и да полагат неуморни усилия, за да се 
справят с епидемията.

итай отчете из-
лишък в между-
народната тър-
говия със стоки 
през април, по-
казват данни на 

Държавната валутна адми-
нистрация. 

Износът е бил за 1,7 
трилиона юана (247,3 ми-
лиарда долара), а вносът за 

1,4 трилиона, което е дове-
ло до излишък от 310 ми-
лиарда юана. През април 
Китай отбеляза дефицит 
от 42,9 милиарда юана в 
международната търговия 
с услуги. Тук общата сума 
на вноса и износа е 3,4427 
трилиона юана и като ця-
ло е на същото ниво като 
миналата година.

К

о повод 50 годи-
ни от установя-
ването на дипло-
матически от-
ношения между 
Китай и Гърция 

вчера се проведе симпози-
ум на тема „Древни ци-
вилизации и съвременни 
партньори“, организиран 
съвместно от Китайска-
та академия за социални 
науки, гръцката фондация 
„Ласкаридис“ и китайско-
то посолство в Атина.

„Оценяваме високо по-
стиженията на Китай в раз-
витието. Китай и Гърция не 
само поддържат тесни връз-
ки в миналото, но и ще спо-
делят по-добро бъдеще. Две-
те страни могат да разши-
рят сътрудничеството си в 
редица сфери като инвести-
ции, икономика, търговия и 
култура“, заяви на форума 

П

Костас Фрагоянис, замест-
ник-министър на икономи-
ческата дипломация и от-
критостта на Гърция.

На симпозиума предста-
вителите от двете страни 
обсъдиха въпроси, свърза-
ни с влиянието на древно-
то им цивилизационно и 

културно наследство върху 
съвременността, гръцко-ки-
тайското сътрудничество 
през изминалите 50 годи-
ни, инициативата „Един 
пояс, един път“ и плана  
„Гърция 2.0“, както и днеш-
ните отношения между 
Пекин и Атина.

Китай и Гърция – 50 години 
дипломатически отношения

Излишък от 310 млрд. 
юана в международната 
търговия със стоки
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страницата подготви  
Любомир михайЛов

САЩ да се откажат от манията си да обграждат 
и да ограничават Китай

К
лючът за изли-
зане от затруд-
ненията в отно-
шенията на Ки-
тай със САЩ е 
американската 

страна да изостави мания- 
та си да обгражда и да огра-
ничава Китай и да спре да 
подкопава двустранните от-
ношения, коментира гово-
рител на китайското външ-
но министерство. 

Американската страна 
трябва да направи пра-
вилния избор, като вземе 
предвид общите интере-
си на хората в двете стра-
ни и света, добави гово-
рителят Уан Уънбин. Той 
направи този коментар в 
отговор на речта на дър-
жавния секретар на САЩ 

Антони Блинкън относно 
китайската стратегия на 
САЩ, в която Китай се 
определя като „най-сериоз-
ното дългосрочно предиз-
викателство пред между-
народния ред“. 

Уан Уънбин посочи, че 
дългата реч на Блинкън 
е разпространение на де-
зинформация, разиграва-
не на така наречената ки-
тайска заплаха, намеса във 
вътрешните работи на Ки-
тай и очерняне на вътреш-
ната и външната политика 
на Китай. 

Единствената цел в слу- 
чая е да се задържи и по- 
тисне развитието на Китай 
и да се поддържа хегемони-
ята на САЩ. Китай съжа-
лява и отхвърля това.

Човечеството сега жи-
вее в нова ера на свърза-
ност, където всички стра-
ни споделят общо бъдеще 
и техните интереси са тяс-
но преплетени. 

Говоренето за така на-
речената китайска запла-
ха не може да реши собст-
вените проблеми на САЩ 
и само ще доведе света до 
опасна пропаст, се подчер-
тава в китайската позиция. 
Американската страна на-
пълно бърка правилното 
и грешното, когато нари-
ча Китай „най-сериозно-
то дългосрочно предизви-
кателство пред междуна-
родния ред“, каза Уан, до-
бавяйки, че САЩ винаги 
поставят вътрешното си 
право над международното 

право и избират междуна-
родни правила, които на-
мират за добри, по прагма-
тичен начин. Това е най-го-
лемият източник на неста-
билност в международния 
ред. Мир, развитие, равен-
ство, справедливост, демо-
крация и свобода са общи-
те ценности на човечест-
вото. 

Няма универсален мо-
дел, отбеляза Уан, добавяй-
ки, че с плачевния си оп-
ит САЩ изпитват дефицит 
в демокрацията и правата 
на човека. Китай застъпва 
принципа на обширни кон-
султации, съвместен при-
нос и споделени ползи и 
смята, че бъдещето на све-
та трябва да се решава от 
всички страни заедно.

Уан Уънбин посочи, 
че дългата реч 
на Блинкън е  
дезинформация, 
разиграване на 
така наречената 
китайска заплаха 
и очерняне на 
вътрешната и 
външната  
политика на Китай

Вашингтон си играе с огъня, като използва 
“тайванската карта“ 

А
мерика разиграва 
„тайванската кар-
та“ за притиска-
не и ограничава-
не на Китай и та-
ка си играе с огъ-

ня, в резултат на което в 
крайна сметка ще се изго-
ри, заяви представител на 
Държавния съвет на Ки-
тайската народна републи-
ка по въпросите на Тайван 
г-жа Джу Фънлиен. 

Тя отправи това преду-
преждение, като коменти-
ра неотдавнашното изявле-
ние на президента на САЩ 

Джоузеф Байдън относно 
Тайван. 

Джу Фънлиен припом-
ни отново, че принципът 
„Един Китай“ е приет ка-
то политическата осно-
ва на отношенията меж-
ду Китай и САЩ и при-
зова американската стра-
на да се въздържа от вся-
какви изявления или дейст-
вия, които нарушават този 
принцип и приетите разпо-
редбите на трите съвмест-
ни китайско-американски 
комюникета.

Служителката по въп- 

росите на Тайван Джу Фън-
лиен припомни, че на сре-
щата на генералния коми-
тет и на пленарната среща 
на 75-ата световна здравна 
асамблея (СЗА) съответно 
от редица държави се взе-
ха решение да се отхвър-
ли предложението, свърза-
но с Тайван. 

Според нея това показ-
ва, че принципът „Един Ки-
тай“ е универсален консен-
сус, който е приет от све-
товната общност и не мо-
же да бъде оспорван.

Представителите на Де- 

мократическата прогре-
сивна партия на Тайван 
трябва незабавно да спрат 
всички сепаратистки дей-
ности, както и своите оп-
ити за постигане на „не-
зависимост на Тайван“ 
с подкрепата на САЩ, в 
противен случай това ще 
свърши зле за тях, преду-
преди говорителката Джу  
Фънлиен и добави, че Ва-
шингтон си играе с огъня, 
като използва „тайванска-
та карта“.

Джу Фънлиен 
припомни, че 
принципът „Един  
Китай“ е полити- 
ческата основа на 
отношенията  
между Китай и САЩ

Интегрирането, а не раздялата ще избави 
световната икономика от кризата

Т
рябва да се при-
държаме към диа-
лога и интеграци-
ята и да отхвър-
лим конфронта-
циите и опитите 

за раздяла. 
Реформата на глобал-

ната система за управле-
ние трябва да бъде бази-
рана на справедливост, ка-
за на 18 май китайският 
председател Си Дзинпин 
на среща, посветена на  
70-ата годишнина от създа-
ването на Китайската асо-
циация за съдействие за 
международната търговия 
и инвестиции. Неговото из-
явление привлече внима-
нието на целия свят.

През последните годи-
ни икономическата глоба-
лизация е изправена пред 
неблагоприятни условия 
и някои американски и 

западни политици насто-
яват за „раздяла“ с Китай. 
След като сегашната аме-
риканска администрация 
дойде на власт, тя не само 
запази повечето от мита-
та, наложени на Китай от 
предшествениците й, но и 
продължи да ограничава 
развитието на китайските 
компании. 

Наскоро правителство-
то на Джо Байдън предло-
жи т. нар. индо-тихоокеан-
ска икономическа рамка, 
умолявайки други страни 
да блокират Китай, за да 
подкрепят икономическа-
та и технологична хегемо-
ния на САЩ.

Фактите обаче много-
кратно доказват, че редица 
държави не се присъедини-
ха към опитите за т. нар. 
раздяла. През 2021 г. обе-
мът на търговията между 

Китай и САЩ се е увели-
чил с близо 30% на годиш-
на база, достигайки рекорд-
ните 755,6 милиарда щат-
ски долара. 

Всичко това показва, че 
взаимноизгодното сътруд-
ничество е неустоима тен-
денция на епохата и че на-
сърчаването на търговията 
и инвестициите е от изклю-
чително значение за въз-
становяването на глобал-
ния растеж. 

В речта си Си Дзинпин 
предложи мерки, сред кои-
то по-добра координация 
на макроикономически-
те политики на различни-
те страни, поддържане на 
сигурността и стабилността 
на глобалната индустриал-
на верига и веригата за дос-
тавки, разширяване на съ-
трудничеството и други.

Като втората по голе- 

мина икономика и най-го-
лямата страна по отно- 
шение на търговията, Ки-
тай активно придвижва 
икономическата глобали-
зация. 

На форума китайският 
лидер обеща, че решимост-
та на Китай да разшири 
отварянето на високо ни-
во няма да се промени и 
вратите на страната ще се 
отварят все по-широко в 
бъдеще.

Огромният размер на 
пазара, цялостната индус-
трия, повишаващото се ни-
во на иновациите и подо-
бряващият се бизнес кли-
мат, съвместното изграж-
дане на „Един пояс, един 
път“ и прилагането на спо-
разумението RCEP ще да-
дат изключителен стимул 
за възстановяването на све-
товната икономика.

В речта си Си  
Дзинпин предложи 
мерки, за по-добра  
координация на 
макроикономиче- 
ските политики 
на различните 
страни, 
поддържане на 
сигурността и 
стабилността 
на глобалната 
индустриална  
верига и веригата  
за доставки и др.
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Започнаха мащабни изследвания  
на престоялите в Космоса семена

Н
аскоро китайски 
инженери отво-
риха капсулата, 
с която трима-
та тайконавти 
от мисията на 

„Шънджоу-13“ се върнаха на 
Земята на 16 април. Оттам 
те извадиха оборудване и 
проби, използвани при екс-
периментите в орбиталната 
станция „Тиенгун“, включи-
телно 12 000 семена от раз-
лични култури.

При предишни мисии до 
„Тиенгун“ бяха организира-
ни експериментални про-
екти за развъждане в кос-
мически условия и хиляди 
проби от семена, микробни 
щамове и други материали 
бяха върнати на Земята за 
по-нататъшни изследвания.

 „Възползвайки се от 
възможностите, които дава 
програмата „Шънджоу-13“,  
проведохме повече от 10 
експеримента от научно 
и социално значение. Те 

включват главно развъж-
дане на растителни видо-
ве и биологични експери-
менти в космически усло-
вия“, обяснява Лин Сицян, 
говорител на Китайската 

програма за пилотирани 
космически полети.

Семената за експери-
ментите бяха осигурени от 
някои от най-добрите из-
следователски звена, като 

Института за изследване 
на степите при Китайска-
та академия за селскосто-
пански науки, Универси-
тета на Вътрешна Монго-
лия, Групата за екологични 

ервената линия 
на лицето на Кан 
Шичан е спомен 
за осемте дни и 
седемте нощи, 
които той е пре-

карал с изследователския 
екип на ледника на връх 
Еверест – най-високия връх 
в света. Кан приема този 
белег като най-голям ме-
дал, разказва Синхуа за 
приключилата неотдавна 
научна експедиция на Ки-
тай на най-високия връх на 
света Еверест.

„Слънцезащитният крем 
очевидно не действаше тол-
кова добре, тъй като се дви-
жех по осем до девет ча-
са на ден на слънце“, каз-
ва Кан, изследовател от Се-
верозападния институт за 
екооколна среда и ресурси 
(NIEER) към Китайската 
академия на науките. Кан 
е ръководител на отряда за 
изследване на ледници и за-
мърсители, част от научния 
изследователски екип в ця-
лостната научна експедиция 
на Чомолунгма.

От 1 до 8 май 18-членни-
ят отряд сканира рекордна 
площ от 22 квадратни ки-
лометра в ледниците Изто-
чен, Среден и Западен Ронг-
бук на височини между 5200 
метра и 6500 метра с помо-
щта на дрон и високопреци-
зен 3D лазерен скенер. Съ-
що така бе измерена дебе-
лината на леда и снега и бя-
ха събрани някои проби в 
ледника Източен Ронгбук.

Уан Шаоун, участник 

Ч

в екипа на изследователи-
те като лекар, обяснява, че 
силно интензивната работа 
е била физически предиз-
викателна за учените. Той 
и неговите съотборници са 
се редували да влачат ра-
дара за проникване в земя-
та, за да измерят дебелина-
та на леда на ледника, след-
вайки зигзагообразна тра-
ектория по повърхността на 
ледника Източен Ронгбук. 
„Имах чувството, че сър-
цето ми ще изскочи“, спо-
деля Уан (29 г.), добавяйки, 
че пулсът му е достигал до 
160 удара в минута.

По време на експедици-
ята отрядът е прекарвал но-
щите в палатка, издигната 
на 6350 метра надморска 
височина.

Гао Тангуан, доцент в 
Колежа по науките за Зе-
мята и околната среда в 

Осемте дни, прекарани от учените на Еверест, 
дадоха ценни данни за науката

проучвания на монголска-
та степ и други.

В резултат на сътрудни-
чеството между Групата за 
екологични проучвания на 
монголската степ и косми-
ческата индустрия бяха из-
брани 6 тревни вида, сред 
които див ечемик, лила-
ва власатка и други. Това 
е вторият подобен експе-
римент за групата след то-
зи при полета на „Чан‘ъ 5“ 
през 2020 г. 

След като семената 
престояха в орбита и се 
върнаха на Земята, се-
га Групата за екологични 
проучвания ще осъществи 
наблюдение за техните по-
казатели, като 1/3 ще бъ-
дат съхранявани в семен-
на банка, а останалите ще 
бъдат обект на селекция, 
за да се подберат устойчи-
ви на екстремни условия,  
добра адаптивност и висок 
добив, както и да се култи-
вират нови сортове.

заспиването. Когато на-
стъпвал денят, спалните 
им чували бяха напоени с 
кондензирана вода. „Не мо-
жехме да проветрим спал-
ните чували навън, защо-
то те биха се превърнали в 
„чували за лед“ в изключи-
телно студените климатич-
ни условия“, уточнява той.

Гао, който отговаря за 
управлението на дрона за 
сканиране на ледниците, 
обяснява, че температура 
на толкова голяма надмор-
ска височина често прави 
дистанционното му упра-
вление невъзможно. „Тряб-
ваше да загрея дистанцион-
ното с тялото си, за да оси-
гуря нормалната му рабо-
та“, казва той.

Въпреки всички труд-
ности от различен харак-
тер, участниците в отряда 
вярват, че техните терен-
ни проучвания са ценни. 

Въз основа на сканирани-
те данни изследователският 
отряд ще начертае 3D ци-
фрова карта на височина-
та на ледниците в района 
на планината Чомолунгма 
и след това ще я сравни с 
данните, събрани в минало-
то, включително данни от 
дистанционно наблюдение, 
за да се уточнит тенденци-
ята и моделът на промяна 
на ледника. Научните из-
следователи също така ще 
анализират допълнително 
пробите от лед и сняг, за 
да наблюдават химикали-
те в ледниците.

„Чрез изследването на 
промените в ледниците и 
замърсителите на възду-
ха можем да видим въз-
действието на глобални-
те и регионални човешки 
дейности в района на Чо-
молунгма, казват учените, 
участвали в експедицията.

Първият в света безпилотен 
кораб бе пуснат на вода
В Гуанджоу бе пуснат за 
пробно плуване първият в 
света безпилотен кораб. Той 
ще бъде използван за научни 
цели, разполага със система 
за дистанционно управление 
и може да плава в широка 
акватория.
Много от системите на 
кораба, както и двигателите, 
са самостоятелна разработка 
на Китай. Корпусът му е с 
дължина 88,5 м, ширина 14 м  
и височина 6,1 м. 
Проектираната му 
водоизместимост е 2000 тона. 

университета в Ланджоу, 
казва, че нощите са би-
ли дълги, тъй като висо-
чинната болест на голя-
ма надморска височина 
в среда с ниско съдържа-
ние на кислород затруднява 
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К
итай продължава 
да отчита нетен 
приток на чужди 
капитали и под-
държа като цяло 
стабилния обме-

нен курс на юана, за кое-
то свидетелстват големите 
нетни покупка на чуждес-
транна валута от китайски-
те банки миналия месец.

Китайските кредитори 
закупиха чуждестранна ва-
лута на стойност 229,7 ми-
лиарда долара и продадоха 
на стойност 210,6 милиар-
да долара през април. Това 
доведе до нетна покупка на 
19 милиарда долара, съоб-
щиха от Държавната валут-
на администрация.

Моделът на развитие на 
Китай за стабилен валутен 
пазар и балансирани тран-
сгранични капиталови по-
тоци остава непроменен, 
каза Уан Чунин, замест-
ник-ръководител на адми-
нистрацията. Затягането на 
паричните политики в го-
лемите развити икономики 
ще има ефект върху потоци-
те на международни капи-
тали, но валутният пазар на 
Китай е по-зрял и устойчив, 
което ще му позволи да се 
адаптира по-добре към про-
мените във външната сре-
да, каза Уан в интервю за 
агенция „Синхуа“.

Неотдавнашната двупо- 

сочна корекция в трансгра-
ничните инвестиции в ак-
ции нито ще повлияе на 
общия баланс на трансгра-
ничните капиталови пото-
ци, нито ще повлияе на тен-
денцията чужди инвестито-
ри да увеличават постоян-
но своите активи в юани, 
каза Уан. По думите й, ин-
вестициите в акции са са-
мо част от трансгранични-
те капиталови потоци и не 
дават картина на цялостна-
та ситуация.

Коментирайки неотдав-
нашното обезценяване на 
юана, Уан Чунин каза, че 
това е краткосрочна коре-
кция, която няма да проме-
ни общите характеристики 

банка миналия уикенд. 
„Този ход отразява напъл-
но признанието и доверие-
то на международната общ-
ност в китайската иконо-
мика и развитието на ней-
ния финансов пазар“, каза 
Уан Чунин. Обслужване-
то на реалната икономика 
сега е приоритет за валут-
ния регулатор, който ще ус-
кори прилагането на под-
държащи политики и съ-
щевременно ще помогне на 
предприятията да управля-
ват рисковете, породени от 
колебанията на валутните 
курсове, добави тя.

През април излишъкът в 
трансграничната търговия 
със стоки е бил 44,3 мили-
арда долара, а нетният при-
ток на чуждестранните ин-
вестиции в Китай – 18,4 ми-
лиарда долара, което пред-
ставлява увеличение съот-
ветно с 2% и 6% в сравне-
ние със средното ниво през 
първото тримесечие. От на-
чалото на годината се отчи-
та стабилен приток капита-
ли към търговията със сто-
ки и преки инвестиции в 
Китай. През април пасив-
ното салдо в търговията с 
услуги обаче се е увеличи-
ло. Същевременно продъл-
жава тенденцията за стабил-
но развитие на китайските 
инвестиции в чужбина, по-
сочи още Уан Чунин.

През април Китай продължи да регистрира 
нетен приток на чужди капитали

на обменния курс на ки-
тайската валута, включва-
ща двупосочни колебания 
и цялостна стабилност на 
разумно и балансирано ни-
во. „За мегаикономика като 
Китай дългосрочната тен-
денция във валутния курс се 
определя главно от вътреш-
ните фундаменти“, посочи 
тя, отбелязвайки, че въпре-
ки скорошното обезценява-
не спрямо щатския долар, 
юанът остава относително 
стабилен по отношение на 
други основни валути.

Тъй като индексът на до-
лара се повиши с около 9 
процента от началото на та-
зи година, основните валу-
ти като еврото, японската 

йена и британския паунд се 
обезцениха с 8 до 10 про-
цента спрямо него, докато 
при юана това стана само 
с 6 процента.

Стойността на юана и 
възвръщаемостта на инвес-
тициите от активите в юа-
ни са останали стабилни, 
а независими пазарни тен-
денции при активите в юа-
ни подсказват, че те са до-
бър избор за инвестицион-
на диверсификация, каза тя.

Делът на китайския юан 
в кошницата от валути със 
специални права на тираж 
на Международния валутен 
фонд нарасна от 10,92 про-
цента на 12,28 процента, съ-
общи Китайската народна 

През третото тримесечие 
китайската валута може да 
поскъпне до 6,65 юана за долар

С
лед рязък спад 
през последния 
месец, китайс- 
кият юан отново 
поскъпна с бли-
зо 1000 базисни 

пункта до 6,6740 юана за до-
лар. Тези двупосочни коле-
бания на валутата оказват 
допълнително влияние вър-
ху износа на страната, кой-
то вече е под натиск зара-
ди продължаващата панде-
мия от COVID-19 в ключо-
ви градове. Според експер-
ти обаче няма основания 
нито за дългосрочно обез-
ценяване, нито за поскъп-
ване на юана, който се оч-
аква да се върне в обичай-
ните си граници след об-
лекчаване на пандемията 
и възстановяване на ико-
номическите дейности.

Между 20 април и 16 май 
китайският юан загуби 6,2% 
от стойността си спрямо 
щатския долар и слезе от 
около 6,80 до 6,38 юана за 
долар, което е рязко и ряд-
ко явление на китайския 

валутен пазар.
Джан Джъин, износи-

тел на чадъри от град Иу, 
казва в интервю за Global 
Times, че чуждите клиен-
ти, които предпочитат до-
лари, са склонни да правят 
повече поръчки. Клиенти-
те на компанията й са пре-
димно от Русия, Испания, 
Италия и Франция, а биз-
несът им е бил засегнат от 
пандемията и международ-
ната несигурност, причине-
на от руско-украинския во-
енен конфликт.

Друг бизнесмен от сфе-
рата на полупроводници-
те, пожелал анонимност, 
споделя пред Global Times, 
че част от износа на ком-
панията му, направен пре-
ди около месец, наистина е 
донесъл по-голяма печалба 
при съществуващия обме-
нен курс, но това не може 
да компенсира загубите от 
2021 г., когато китайската 
валута поскъпна рекордно 
спрямо долара за предход-
ните три години.

Китай се стреми да под-
държа обменния курс на 
юана стабилен, тъй ка-
то по-силният юан прави 
китайските стоки относи-
телно по-скъпи и по-мал-
ко конкурентоспособни на 
международния пазар, до-
като по-слабият юан мо-
же да доведе до изтичане 
на вътрешни активи. 

През първите четири ме- 
сеца на 2022 г. търговия-
та с Китай възлиза на 1,98 
трилиона долара, което е 
с 10,1% повече на годиш-
на база. През периода из-
носът на страната е нарас-
нал с 12,5% на годишна ба-
за до 1,09 трилиона долара, 
докато вносът се е увели-
чил със 7,1% до 881,4 ми-
лиарда, показват данни на 
Главната митническа ад-
министрация.

Анализатори от Китай- 
ската международна капи-
талова корпорация публи-
куваха в профила й в со-
циалните мрежи коментар, 
че обменният курс на юана 

може да се засили до 6,65 
за долар до края на второ-
то и третото тримесечие, 
като двупосочните колеба-
ния са в съответствие с въ-
трешните и външните про-
мени, но техният диапазон 
се стеснява устойчиво. 

Очаква се обменният 
курс да остане 6,7 юана за 
1 долар през първото три-
месечие на 2023 г., тъй ка-
то американската валута 
може да се засили поради 
отрицателното въздействие 
от повишаването на лихве-
ните проценти на Федерал-
ния резерв на САЩ върху 
други икономики, сподели-
ха анализаторите.

Въпреки това обмен-
ният курс на юана спря-
мо кошница от валути ще 
остане стабилен, тъй като 

се подкрепя от стабилни-
те основи на икономиката.

Неотдавнашното обезце-
няване на юана беше крат-
косрочна корекция, която 
няма да промени общите 
характеристики на обмен-
ния курс, включващи дву-
посочни колебания и об-
ща стабилност на разумно 
и балансирано ниво, под-
черта Уан Чунин, говори-
тел и заместник-ръководи-
тел на Държавната админи-
страция за валутни резер-
ви, пред агенция Синхуа.

Също скоро делът на ки-
тайския юан в кошницата 
от валути със специални 
права на тираж на МВФ 
беше повишен от 10,92% на 
12,28%, което е стъпка на-
пред в стратегията за ин-
тернационализацията му.
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Възможности за активизиране  
дейността на Националната асоциация 

„Един пояс, един път“
Сега се създават възможности за активизиране на дейността на Националната асоциация  

„Един пояс, един път“, заяви проф. Захариев и подчерта, че това е изключително нужно в днешните 
турбулентни времена, в условията на изключително динамично настъпващите цивилизационни 

промени около нас и цялостното преструктуриране на международните отношения

едовното общо събрание 
на Националната асоциа-
ция „Един пояс, един път“ 
събра в Дома на юристи-
те в София представители 
на различни обществени 

кръгове за обсъждане на дейност-
та на асоциацията през последните 
две години, в които ковид епидеми-
ята затрудни нормалните контакти и 
дейностите в професионалните сре-
ди и обществото. Затрудненията в 
комуникациите обаче не попречи-
ха на дейността на асоциацията, из-
тъкна председателят на асоциация-
та проф. д-р Захари Захариев и по-
сочи редица примери от инициати-
вите на асоциацията през изтеклия 
период. Той очерта и основните за-
дачи за периода 2022 – 2023 г. 

Гост на събранието бе  
Н. Пр. Дун Сяодзюн,  
посланикът на КНР. 

Дипломатът произнесе простран-
но слово, в което даде висока оцен-
ка на дейността на асоциацията за 
развитието на всестранните прия-
телски връзки между България и 
Китай. Той говори за значението на 
придобиващата световни измерения 
инициатива „Един пояс, един път“, 
чиято привлекателност е в това, че 
носи ползи за държавите и хората, 
които участват в нея. От стартира-
нето си през 2013 г. тази инициати-
ва постигна забележителни резул-
тати, изтъкна посланикът и призо-
ва за задълбочаване на двустранни-
те връзки в нейните рамки. 

Сега се създават възможности за 
активизиране на дейността на На-
ционалната асоциация „Един по-
яс, един път“, заяви проф. Захари-
ев и подчерта, че това е изключи-
телно нужно в днешните турбулент-
ни времена в условията на изклю-
чително динамично настъпващи-
те цивилизационни промени около 
нас и цялостното преструктурира-
не на международните отношения. 
Стабилността и мирът са застраше-
ни от огромни рискове, което за-
сяга взаимоотношенията на т. нар. 
велики сили в съвременния свят, 
но още по-чувствително това зася-
га малките страни и народи и им 
поставя много нови въпроси. Тен-
денцията за еднополярност на света 
не можа да се утвърди и да се на-
ложи, каквото беше желанието на 
определени геополитически сили. 
Ставаме свидетели на динамично 
утвърждаващ се полицентризъм в 
света, а напоследък през последна-
та година най-вече сме очевидци на 
биполярния модел, който познава-
хме до 1989 г. Става въпрос за до-
минанта на картината на 21-ви век, 
анализира проф. Захариев и подчер-
та, че това трябва да се има пред-
вид, когато се отчита дейността на 
асоциацията. 

посочи проф. Захариев и напомни, че 
сме свидетели също и на едно дру-
го събитие с огромно въздействие, 
имайки предвид инициативите на 
китайския президент Си Дзинпин 
и китайското ръководството за но-
ва парадигма на глобалното разви-
тие и нова стратегия за мир и сигур-
ност в света.

Спирайки се на отношението на 
българските власти към Китай, 

проф. Захариев изрази съжаление за 
отстъпленията на България от въз-
можностите, които носят българо-ки-
тайските отношения и връзки в кон-
текста на социално-икономическо-
то развитие на страната и отчасти 
и за външната политика на Бълга-
рия. Той отбеляза, че при управле-
нието на ГЕРБ е имало позитивна 
риторика в политиката към Китай, 
но тази риторика не се е покрива-
ла с активни конкретни действия за 
проекти в полза на България и връз-
ките с КНР. Така България се е на-
редила на опашката сред съседни-
те страни по конкретните постиже-
ния във взаимоотношенията с ини-
циативите „17+1“ и „Един пояс, един 
път“. Той спомена и за скандалния 
случай с отпускането от Китай на 
кредитна линия от 1,3 милиарда ев-
ро през БНБ, която практически ос-
тана неизползван. Стигнало се е до-
ри до парадоксалното положение, 
че по тази кредитна линия са от-
пускани средства, които нямат ни-
що общо с българо-китайското съ-
трудничество и които са облагоде-
телствали определени икономически 
структури в страната, което бе по-
вод за скандални изявления и раз-
следвания през последните две годи-
ни. Трябва да се сложи край на тази 

ситуация, подчерта проф. Захариев и 
добави: „За жалост, сега картината 
не е особено позитивна. В България 
има своеобразен консенсус в оцен-
ките за българо-китайските връзки. 
Но видимо темата за Китай и бъл-
гаро-китайските отношение в един 
момент тотално изчезна от полити-
ческия дневен рад на българското 
общество и най-вече на така нарече-
ната българска политическа класа“. 

Посланик Дун Сяодзюн поздра-
ви участниците в общото събрание 
на Националната асоциация „Един 
пояс, един път“ и изказа сърдечни 
благодарности към всички приятели, 
които са се ангажирали да насърча-
ват развитието на китайско-българ-
ските отношения и активно допри-
насят за това. Той благодари специ-
ално на председателя проф. Захари-
ев за личния му принос за приятел-
ството между КНР и България и за 
отношенията между двата народа. 

При обсъждането на програмата 
на асоциацията 

мнения изказаха председателят на 
УС на СБЖ Снежана Тодорова, 
председателят на Съюза на юрис-
тите Владислав Славов, домакин на 
срещата, както и други участници в 
събранието. Те подчертаха необходи-
мостта връзките между браншови-
те организации в България и КНР 
да се разширяват и задълбочават.

Събранието прие насоки за дей-
ността на Националната асоциация 
за периода 2022 – 2023 г. с конкрет-
ни инициативи и проекти за разви-
тие на сътрудничеството с Китай в 
областта на икономиката, науката 
и образованието, културата и мла-
дежкото партньорство.

Любомир михайЛов

„Въпреки пандемичната  
обстановка и в България, и в Китай, 
и в света като цяло, ние все пак не 
прекратихме нашата активност и 
станахме инициатори на някои по-
лезни инициативи, като не позво-
лихме мълчанието да обгърне те-
мата на българо-китайските отно-
шения. Като пример искам да дам 
проведената по инициатива на асо-
циацията конференция, посветена 
на 100-годишнината от създаване-
то на ККП. Освен това също бяхме 
сред инициаторите за откриването 
на една изложба в зоната на НДК, 
посветена на тази стогодишнина, 
която имаше за цел преди всичко 
да оцени цялостния път на Китай 
от създаването на ККП, през граж-
данската война в Китай до днешни 
дни. Наши членове бяха инициато-
ри за филмирането на това съби-
тие и за създаването на документа-
лен филм за изложбата и отноше-
нието на софиянци към нея“, отбе-
ляза проф. Захариев. Той сподели, 
че въпреки техническите труднос-
ти се е включвал в онлайн конфе-
ренции за инициативата „Един по-
яс, един път“ и нейните структури 
с център в Пекин. Не е бил нару-
шен работният ритъм на асоциация-
та със съответните китайски инсти-
туции, което е било добър повод за 
продължаването на динамичното 
партньорство на асоциацията с ки-
тайското посолство в София и лич-
но с посланик Дун Сяодзюн.

Сред предстоящите важни съби-
тия за Китай и света се очаква да 
бъде предстоящият 20-и конгрес на 
ККП, който ще вземе важни реше-
ния за Китай и ще окаже огромно 
влияние в света, в ЕС и в България, 
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България е важна възлова точка на Балканите  
за съвместното изграждане на сътрудничеството  
по инициативата „Един пояс, един път“
Слово на Н. Пр. Дун 
Сяодзюн, посланик 
на Китай в България, 
на Общото събрание 
на българската 
Национална асоциация  
„Един пояс, един път“

важаеми госпо-
дин председател  
Захариев,
Дами и господа,
За мен е голямо 
удоволствие да се 

събера с Вас, приятели, за 
да участвам в Общото съ-
брание на българската На-
ционална асоциация „Един 
пояс, един път“. От името 
на Посолството на Китай в 
България бих искал да под-
неса най-горещите си поз-
дравления за свикването на 
събранието! Бих искал да из-
кажа най-сърдечните си бла-
годарности към всички при-
ятели, които са се ангажира-
ли да насърчават развитието 
на китайско-българските от-
ношения и активно доприна-
сят на него!

Инициативата „Един пояс,  
един път“ беше предложе-
на през 2013 г., тя винаги се 
е придържала към принци-
пите на консултациите, съв-
местното изграждане и из-
ползване, придържала се е 
към концепцията за откри-
тост, зелено развитие и поч-
теност. Винаги се е стремя-
ла към постигане на висок 
стандарт, подобряване на жи-
вота на хората и към устой-
чиви цели. Основните й кон-
цепции са записани в Ор-
ганизацията на обединени-
те нации, Г-20 (Групата на 
20-те) и Азиатско-тихооке-
анско икономическо сътруд-
ничество (АТИС) и в други 
документи на регионални и 
международни организации, 
превръщайки я в най-попу-
лярния публичен продукт на 
международното общество. 

През последните 8 години 
инициативата „Един 

пояс, един път“ постигна 
забележителни резултати 

и навлезе в етап на високо-
качествено развитие. 149 дър-
жави и 32 международни ор-
ганизации подписаха над 200 
документа за сътрудничест-
во по инициативата „Един 
пояс, един път“ с Китай, а и 
те много активно участват 
в съвместното й изгражда-
не. Въпреки въздействието на 
епидемията, през 2021 г. обе-
мът на търговията със стоки 
между Китай и страните по 
пътя на инициативата, дос-
тигна рекордно високо ниво 
от 11,6 трилиона юана, уве-
личение с 23,6% на годишна 
база. Най-важната причина, 
поради която инициативата 
се развива толкова бързо и 

Второ, да съсредоточим 
върху сътрудничеството 

 в областта на иновациите. 
Иновативното развитие е 

националната стратегия на 
Китай и е приоритет за бъл-
гарското правителство. С ог-
лед на важния въпрос за въз-
становяване на икономиче-
ския растеж в ерата след епи-
демията, Китай и България 
трябва да използват пълно-
ценно потенциала за сътруд-
ничество между двете стра-
ни в областите на цифрова-
та икономика, зеленото раз-
витие, комуникациите, тех-
нологичните иновации и др. 
Поддържане на справедлива, 
честна и недискриминацион-
на пазарна среда, насърчава-
не плавното развитие на съ-
трудничеството в областта на 
иновациите и постигане на 
по-взаимноизгодни резулта-
ти от сътрудничеството.

Трето, съвместно 
поддържане на стабилна 
глобална индустриална 

верига и верига за доставки. 
Укрепване на междуна-

родната координация, за-
дълбочаване на свързаност-
та и безпрепятствената тър-
говия, ефективно използване 
на водещи проекти по ини-
циативата „Един пояс, един 
път“ като например товар-
ните влакове Китай – Евро-
па (между Китай и Европа), 
стабилизиране на веригите 
за доставки и международно-
то сътрудничество в област- 
та на производствения капа-
цитет за облекчаване на от-
рицателното въздействие от 
геополитически кризи като 
руско-украинския конфликт. 
Решително да защитаваме и 
практикуваме мултилатера-
лизъм, да насърчаваме из-
граждането на отворена све-
товна икономика и баланси-
рано печелившо развитие на 
търговията.

Четвърто, осъществяване 
на задълбочен и обширен 

културен обмен. 
По-добро използване на съ-
ществуващите платформи за 
сътрудничество, като в също-
то време се търсят нови моде-
ли на сътрудничество, непре-
къснато разширяване обмена 
и сътрудничеството на мест-
но ниво в областта на култу-
рата, туризма, образование-
то, здравеопазването, спор-
та, мозъчните тръстове и т. 
н. Формиране на многостра-
нен и диверсифициран модел 
на културен обмен.

Надяваме се, че асоциа-
цията може да играе роля в 
горните четири аспекта, да 
организира и провежда поли-
тически, икономически, тър-
говски и културни дейнос-
ти с широко покритие и фо-
кус, така че да засили взаим-
ното разбирателство и прия-
телството между народите на 

Китай и България, особено 
за по-младото поколение, за 
да се засили приятелството 
между двете страни. Нека на-
караме китайско-българско-
то приятелско сътрудничест-
во да не угасва, а огънят му 
се предава от поколение на 
поколение.

Дами и господа, 
приятели,
Към момента, промените 

в света, промените на епо-
хата и историята се разви-
ват по безпрецедентен начин, 
донасяйки много предизви-
кателства пред човечество-
то, на които трябва да гле-
даме сериозно. Човечество-
то все още не е излязло от 
мъглата на века - епидеми-
ята, а кризата в Украйна от-
ново забушува. Глобалното 
икономическо възстановява-
не все още е слабо и крехко, 
инфлационният натиск про-
дължава да нараства, а раз-
лични кризи в областта на 
финансите, търговията, енер-
гетиката, храните, промиш-
леността и вериги за достав-
ки идват една след друга. Из-
правен пред най-належащите 
проблеми на епохата, предсе-
дателят Си Дзинпин после-
дователно предложи глобал-
на инициатива за развитие и 
глобална инициатива за си-
гурност, давайки отговора 
на Китай върху „въпроса на 
ерата“. Ние твърдо вярваме, 
че без значение как се про-
меня международната ситу-
ация, темата за ерата на мир 
и развитие няма да се про-
мени, тенденцията на ерата 
на икономическата глобали-
зация е необратима, а един-
ството, сътрудничеството и 
печелившите резултати все 
още са общо очакване на хо-
рата от всички страни. Ини-
циативата „Един пояс, един 
път“ не е нито в минало вре-
ме, нито в завършено вре-
ме, а в продължаващо вре-
ме. В бъдеще ще има още 
по-широко пространство и 
повече възможности, които 
чакат да бъдат проучени от 
всички партньори. Вярваме, 
че със съвместните усилия 
на всички страни, включи-
телно и на асоциацията, съ-
трудничеството между Ки-
тай и България в съвместно-
то изграждане на „Един по-
яс, един път“ ще бъде дълго-
срочно, ще бъде стабилно и 
широкообхватно и ще създа-
ва още повече успехи!

И накрая, пожелавам пъ-
лен успех на срещата! Поже-
лавам на всички много здра-
ве и продължавайте да до-
принасяте със своята мъд-
рост и сила за насърчаване-
то на китайско-българското 
приятелство! Нека приятел-
ството между Китай и Бъл-
гария трае вечно!

Благодаря на всички!

придобива популярност, е, че 
тя се фокусира върху фунда-
менталния въпрос за разви-
тието и превръща визията си 
и идеите си в реални резулта-
ти, които носят ползи на хо-
рата. Както казва председа-
телят Си Дзинпин, съвмест-
ното изграждане на инициа-
тивата „Един пояс, един път“ 
преследва развитие, държи 
на печеливши резултати и 
дава надежда. Въпреки че е 
стартирана от Китай, плат-
формата за сътрудничество 
и резултатите на инициати-
вата „Един пояс, един път“ 
принадлежат на света.

България е важна възлова 
точка на Балканите 

за съвместното изграждане 
на сътрудничеството по ини-
циативата „Един пояс, един 
път“. Създаването на асоци-
ацията е ярко олицетворе-
ние и демонстрира активно-
то участие на България в из-
граждането на инициатива-
та. От създаването си пре-
ди пет години, асоциацията 
се превърна в дългосрочна и 
ефективна платформа за на-
сърчаване развитието на ки-
тайско-българските отноше-
ния и играе активна роля в 
насърчаването на взаимното 
политическо доверие, иконо-
мическата интеграция и кул-
турния обмен между двете 
страни. В рамките на актив-
ното изграждане на „Един 
пояс, един път“ и в механи-
зма за сътрудничество Ки-
тай – ЦИЕ, традиционно-
то приятелство между Ки-
тай и България непрекъсна-
то се задълбочава, практиче-
ското сътрудничество в раз-
лични области като иконо-
мика, търговия, образование, 
култура, наука и технологии 
продължава да се разширява, 
а стратегическото партньор-
ство непрекъснато се обога-
тява. През 2021 г. двустранна-
та търговия между Китай и 
България преодоля негатив-
ното въздействие на епиде-
мията и нарасна с 40,8% въ-
преки обратната тенденция, 
достигайки рекордно високо 

ниво от 4,109 милиарда дола-
ра. Вярвам, че чрез напредъ-
ка в съвместното изгражда-
не на „Един пояс, един път“ 
и сътрудничеството Китай – 
ЦИЕ двете страни ще успе-
ят съвместно да се справят 
с настоящите международни 
опасности и предизвикател-
ства и ще постигнат все по-
вече практически резултати 
от сътрудничеството и все 
повече блага за нашите две 
държави и два народа.

Връщайки се назад в ми-
налото, ние работихме усърд-
но и постигнахме много пол-
зотворни резултати; гледай-
ки напред към бъдещето, ние 
се гордеем и ще продължим 
да вървим по пътя напред. 

Искам да използвам въз-
можността да споделя и ня-
кои мои мисли относно бъде-
щото укрепване на сътрудни-
чество между Китай и Бълга-
рия по инициативата „Един 
пояс, един път“.

Първо, приоритизиране  
на развитието. 

Да продължим да се при-
държаме към концепцията 
за „висок стандарт, устой-
чивост и облагодетелства-
не на хората“, да се съсре-
доточим върху ключови об-
ласти на сътрудничество ка-
то намаляване на бедност-
та, противоепидемия, обу-
чение на човешките ресурси, 
продоволствена и енергийна 
сигурност, задоволяване на 
нуждите за развитие, усил-
ване на обмена на опит, до-
бри практики и да се учим 
един от друг. Да създаваме 
и стимулираме повече въз-
можности за заетост и раз-
витие за облагодетелстване 
на хората. Интегриране кон-
цепцията за устойчиво раз-
витие във всички аспекти на 
проектите, като например в 
изпълнението, управлението 
и т. нар. насочване на про-
ектите в областта за насър-
чаване икономическия рас-
теж, социалното развитие и 
опазването на околната сре-
да за постигане на високока-
чествено развитие.
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итай ще създаде нова 
група от национални 
паркове тази година на 
фона на усилията си за 
ускоряване на изгражда-
нето на паркове и бота-

нически градини в страната, съоб-
щава Радио Китай за чужбина. Съ-
общението бе по повод на промо-
ционалното мероприятие за Меж-
дународния ден на биологичното 
разнообразие 2022 г., който се от-
белязва на 22 май.

Китай създаде система от на-
ционални паркове като своя опора, 
поддържана от природни резервати 
и допълнена от природни паркове. 
Системата е защитила над 90 про-
цента от видовете сухоземни еко-
системи и 71 процента от дивата 
флора и фауна, като ги е постави-
ла в национален списък за защи-
та. Въпреки това тенденцията на 
деградация на биоразнообразието 
тепърва ще бъде овладявана, казва 
Сун Дзинлу, партиен ръководител 
на Министерството на екологията 
и околната среда. Той призова за 
по-големи усилия от международ-
ната общност за опазване на био-
разнообразието в света.

Китай придава голямо значение 

К

Нов етап в опазването на 
биологичното разнообразие в Китай

ли Нияз издържа 
на пясъчни бури, 
дълги дни и чес-
ти недоразуме-
ния, докато пое-
ма отговорности-

те си като рейнджър, за да 
спаси дърветата от вида по-
пулус еуфратика. Агенция 
Синхуа разказва в репор-
таж за дейността на 40-го-
дишния рейнджър от окръг 
Юли, северозападния ки-
тайски Синдзян-Уйгурски 
автономен регион. Окръгът 
се намира в средното и до-
лното течение на река Та-
рим, която е дом на 1,1 ми-
лиона хектара гора с попо-
пулус еуфратика. Този дър-
весен вид е известен като 
пустинна топола  и е наре-
чен „пазител на пустинята“. 
Устойчив е на ниски тем-
ператури, засушаване и со-
лена алкална почва и слу-
жи като идеално ветроза-
щитно и пясъчнофиксира-
що растение.

Али Нияз е роден в се-
мейство на пастир в Южен 
Синдзян, където пустинни-
те тополи са дълбоко вкоре-
нени в местния живот. 

От 50-те години на ми-
налия век насам прекомер-
ната експлоатация на во-
дните ресурси по река Та-
рим влошава екологични-
те условия, което води до  
спад на водните нива, по-
ради което големи площи 
от дървета populus euphratica 
са загинали и продължават 
да загиват.

Родният град Юли Каун- 

ти е в съседство с пустиня-
та Таклимакан, втората по 
големина в света пустиня с 
подвижни пясъци. Али Ни-
яз е бил шокиран от пясъч-
ните бури още когато бил 
дете. „Силните ветрове из-
дигнат пясък и прах. Пре-
връщат деня в нощ. Всич-
ко се замъглява“, спомня 
си той и добавя: „Обичам 
родния си град. Не можем 
да живеем без пустинните 
тополи. Надявам се гората 
да бъде защитена и мест-
ната среда да се подобри“.

През 1992 г. Али Нияз 
се завръща при Юли, след 
като завършва средно тех-
ническо училище в регио-
налната столица Урумчи. 
За всеобща изненада той се 
отказва от длъжността тех-
ник и става рейнджър.

Али Нияз и неговите 
колеги рейнджъри поемат 
управлението на горите от 
пустинна топола с дължи-
на 520 км и ширина 240 км. 
От 1999 г. насам те са пре-
карали голяма част от жи-
вота си в разчистване на 
речни течения, отглежда-
не на дървета, изграждане 
на бариери от слама и на-
сърчаване на политиката за 
опазване на горите.

По границите на пусти-
ните времето е изключител-
но сурово. През дългите си 
години като охранител на 
гората той се е сблъсквал с 
безброй пясъчни бури и тех-
ният дискомфорт за мест-
ните хора. През лятото тем-
пературата достига над 40 

А

градуса по Целзий, докато 
през зимата спада до ми-
нус 20 градуса по Целзий. 
Въпреки това, независимо 
от времето, горските рейн-
джъри трябва да обхождат 
десетки километри всеки 
ден с моторите си.

Суровото време е само 
едно от многото предизви-
кателства пред Али Нияз. 
Той също така трябва да 
се бори с местни жители, 
които унищожават гората 
за дърва за огрев и дру-
ги цели. 

По-голямата част от рейн- 
джърите в Юли са мест-
ни пастири. Животът и ра-
ботата на рейнджърите са 
трудни, затова много мла-
ди мъже в крайна сметка 
се отказват от тази профе-
сия. Затова Али Нияз тряб-
ва непрекъснато да насър-
чава и окуражава младите 
си колеги. Така през годи-
ните с негово съдействие 
все повече хора в Юли се 

присъединяват към иници-
ативата за защита на гора-
та популус еуфратика. Бро-
ят на рейнджърите вече е 
нараснал от 15 през 1997 г. 
до сегашните 190.

С надеждата да спаси го-
рата през 2001 г. в Синдзян 
започва кампания за кана-
лизиране на водните източ-
ници от горските участъци 
на река Тарим към долното 
й течение по време на се-
зона на пълноводие.

През 2019 г. стартира 
проект за възстановяване 
за повишаване на капаците-
та на гората за самовъзста-
новяване чрез изграждане 
на съоръжения за отклоня-
ване на наводнения за напо-
яване на деградиралите дър-
вета. „Със силната подкрепа 
на националните политики 
няма да се откажем от ни-
то едно дърво популас еу-
фратика, без значение кол-
ко трябва да работим“, каз-
ва Али Нияз, който смята, 

че усилията отдавна са се 
изплатили. Възстановява-
нето на гората от пустин-
ни тополи е предотврати-
ло сливането на пустините 
Таклимакан и Кумтаг. Из-
раслите дървета са намали-
ли вредите от ветровитото 
и прашно време, привлекли 
са повече диви животни и 
са допринесли за подобря-
ване на благосъстоянието 
на местните жители.

Сега, като ръководител 
на Националното бюро за 
управление на горите в ок-
ръга, Али Нияз все още не 
се е отказал от задължения-
та си на рейнджър. Той про-
дължава да обикаля горите, 
към които е много привър-
зан. „За хората, които жи-
веят на ръба на пустинята, 
пустинните тополи са като 
нашия живот. Изглежда, че 
сме ги спасили, но всъщ-
ност те са тези, които са 
ни защитили“, казва рейн- 
джърът Али Нияз.

на опазването на биологичното раз-
нообразие и вече е постигнал голям 
напредък в това отношение, комен-
тира People‘s Daily онлайн. Особе-
но през последните десет години 
страната стартира изграждането 
на система за национални парко-
ве и стратегия за екологична „чер-
вена линия“, като непрекъснато за-
силва опазването на флората и фа-
уната, управлението на биосигур-
ността и подобряването на еколо-
гичната среда. В резултат на това 

в Китай се формира нова структу-
ра за управлението на биологично-
то разнообразие.

Хайнански гибони живеят из-
ключително в провинция Хай-
нан. От тях някога в света е има-
ло по-малко от 10 индивида. За да 
увеличи популацията на този рядък 
вид маймуни, местната власт въз-
станови и подобри над 500 живо-
тински местообитания, засади по-
вече от 300 000 дървета, за да оси-
гури на животните любимата им 

храна, изгради екологичен кори-
дор и извърши тежка борба срещу 
бракониерството, като създаде спе-
циален екип за наблюдение, пре-
доставящ материали от първа ръ-
ка за научни изследвания. Според 
Международния съюз за опазване 
на природата хайнанските гибо-
ни са единствените сред 20-те ви-
да дългоръки маймуни в света, чи-
ято популация показва бавен рас-
теж, като същевременно поддър-
жа стабилност. 

В допълнение към хайнански-
те гибони 90% от видовете сухо-
земни екосистеми и 71% от клю-
човите популации диви животни 
и растения са ефективно защите-
ни в Китай, а повече от 300 вида 
редки диви животни и растения 
са стабилни и растат. По-специал-
но, за 40 години броят на гигант-
ските панди в дивата природа се 
е увеличил от 1114 на 1864 инди-
вид, популацията на дивия черве-
нокрак ибис е нараснала от 7 през 
1981 г. на над 6000 индивида, броят 
на тибетските антилопи се е въз-
становил до повече над 300 хиля-
ди индивида, а броят на азиатски-
те слонове нараства от 150 на над 
300 индивида. 

Рейнджър спасява умиращите 
пустинни тополи
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Китайският Синдзян е мултиетнически регион от 
древни времена. Сега там живеят представители 
на 56 етнически групи. В град Тачен има разширено 
семейство от над 50 души, които са от различни 
етнически групи. Техните истории отразяват 
многообразието и етническото единство на Синдзян, 
изтъква от Урумчи в репортажа си на тази тема агенция 
Синхуа.

В
град Тачен, Син- 
дзян-уйгурския 
автономен ре-
гион на Севе-
розападен Ки-
тай, ресторант, 

наречен Rose Garden, се от-
кроява с голямото разно-
образие от храна, която се 
сервира. Гостите от различ-
ни етнически групи вина-
ги могат да намерят едно 
или две ястия по свой вкус 
в менюто, независимо да-
ли става дума за уйгурски 
пилаф, татарски сладкиши 
или кнедли, предпочитани 
от много хора от хан.

За собственичката на 
ресторанта Халида Ила-
хун тайната на асортимента 
от ястия на Rose Garden се 
крие в помощта, която по-
лучава от разширеното си 
семейство от над 50 чле-
нове, които са от различ-
ни етнически групи. „На-
учих се да правя много де-
ликатеси в менюто от мо-
ите роднини по време на 
семейни събирания, когато 
всички приготвяха някои 
специални ястия от своите 
етнически групи, за да ги 
споделят с нас“, казва Ха-
лида Илахун, член на уй-
гурската етническа група. 
Съпругът й е от узбекския 
етнос, двамата й зетьове са 
татарин и казах, а тя има 
по-малък брат от етниче-
ската група хан.

В Синдзян сега живеят  
56 етнически групи

Синдзян е мултиетниче-
ски регион от древни вре-
мена. Представители на 56 
етнически групи сега жи-
веят в Синдзян според ре-
гионалната комисия по ет-
нически въпроси. В общ-
ността, в която живее се-
мейството на Халида Ила-
хун, представителите на 14 
етнически групи живеят в 
хармония, а домакинства-
та, етнически разнообраз-
ни като нейното, са често 
срещани в Тачен. След ка-
то се омъжва за млад мъж 
от руската етническа гру-
па преди две години, по-го-
лямата дъщеря на Халида 
Илахун Мухраму миналата 
година ражда момче. 

Кнедлите отдавна са 
предпочитани от вечеря-
щите в Rose Garden. Ха-
лида Илахун се научава да 
ги прави, докато се грижи 
за по-малкия си брат Ду 
Ронглу. През 1986 г. Ду ид-
ва в Синдзян от източноки-
тайската провинция Шан-
дон, за да намери работа. 
Млад и слаб, той може да 

Мултиетническото многообразие  
и единството на Синдзян

получава писма от родни-
ните си с молба да се вър-
не. Докато е там, той често 
упражнява своите уйгурски 
езикови умения, надявайки 
се един ден отново да срещ-
не семейството си в Синд-
зян. Когато Ду се завръща 
в Синдзян през 2016 г., не-
говите уйгурски родители 
вече са починали. Въпреки 
това децата на Ду успяват 
да се съберат отново с бра-
тята и сестрите си в Синд-
зян, като и да продължат 
семейните връзки в следва-
щото поколение. „Благода-
рение на дядо ми сега имам 
по-малък брат и сестра от 
етническата група хан“, каз-
ва Мухраму.

В Синдзян-уйгурския 
автономен регион не 

вярват на лъжите на САЩ
Повлияна от семейство-

то си, Илахун Мухраму 

прави кариера като гла-
вен цигулар на оркестъра 
на Художествения театър в  
Синдзян. 

Като човек, който рабо-
ти в областта на изкуства-
та, Мухраму винаги е смя-
тала за смешни измислени-
те от САЩ лъжи за някак-
во „културно изчезване“ в 
Синдзян. „Никога не съм 
чувствал никакво култур-
но потисничество. Напро-
тив, това, което правим, е 
да създаваме иновации с 
традиционната етническа 
музика“, каза Мухраму. 

Като пример тя дава 
„Мукам валс“, който ор-
кестърът репетира. Пие-
сата е иновативен опит за 
включване на западните 
музикални инструменти 
в традиционна фолклорна 
музикална форма, нарече-
на мукам. Към юни 2021 г. 

в Синдзян има общо 4640 
проекта за нематериално 
културно наследство, отбе-
лязва агенция Синхуа. От 
тях 96 проекта са включени 
в националния списък на 
нематериалното културно 
наследство, а три са в спи-
съка на ЮНЕСКО: Уйгур 
Мукам от Синдзян, Манас 
и Мешреп. 

върши само по-лека работа 
на строителни обекти, пе-
челейки мизерна заплата. 
Загрижен, бащата на Хали-
да Илахун предлага на Ду 
работата на пастир за се-
мейния добитък и се отнася 
към Ду като към собствен 
син. „Когато ме доведоха 
за първи път да се срещна 
със семейството, татко ми 
предложи купа горещ чай с 
мляко. Това беше най-щаст-
ливият ми момент, откак-
то дойдох в Синдзян. Из-
пивайки чая с мляко, аз 
станах част от семейство-
то“, спомня си Ду. Някол-
ко години по-късно Ду се 
връща в Шандон, след като 

Мухраму казва, че бли-
зо половината от служи- 
телите в нейния оркес-
тър са от етнически мал-
цинства и изобщо не се 

чувстват отчуждени. „По 
време на празниците на 
други етнически малцин-
ства празнуваме заедно ка-
то семейство“, споделя тя. 

Тази година синът на 
Мухраму ще празнува пър-
вия си рожден ден. „Кога-
то порасне, се надявам да 
бъде благодарен на родите-
лите си и на възрастните 

хора, да бъде широко скро-
ен като прадядо си и да се 
обедини с хора от всички 
етнически групи“, уверена 
е Мухраму.

Халида Илахун (на втория ред третата от ляво надясно), по 
време на сватбата на по-голямата си дъщеря Мухраму в Тачен

Халида Илахун оправя завесите в ресторанта си в Тачен 

В голямото семейство на Халида Илахун, представителите на 14 етнически групи съжителстват  
в хармония – така е и много етнически разнообразните домакинства в град Тачен
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здраве

К
ато мегаполис с 
много възрастни 
хора, по-тежките 
и смъртните слу-
чаи са по-малко 
в Шанхай, от-

колкото в другите райони“, 
обяснява той в интервю за 
CGTN. „Ние приложихме 
методите на традиционна-
та китайска медицина при 
онези, които са били в бли-
зък или вторичен контакт 
със заразени, както и на на-
шия медицински персонал, 
отбелязва академикът.

Според Държавното 
управление на традицион-
ната китайска медици-
на 90% от COVID-19 слу-
чаите в Шанхай са асим- 

птоматични, а 30% са при 
над 60-годишните. Тъй ка-
то повечето от тях не са 
ваксинирани и имат здра-
вословни проблеми, виру-
сът влошава състоянието 
им. Джан Боли е уверен, 
че традиционната китайска 
медицина може да им по-
могне да се преборят със 
заразата и да се възстано-
вят по-бързо. 

„Възрастните имат свои-
те симптоми и състояния, 
като анорексия и проблеми 
със съня“, казва академи-
кът, добавяйки, че за тра-
диционната китайска ме-
дицина балансът във всяко 
отношение е от важно зна-
чение и тя може да изиграе 

Джан Боли е уверен в ефективността на 
традиционната китайска медицина

положителна роля за имун-
ната система. „Състояние-
то на близо 80% от паци-
ентите бе стабилно след ле-
чението с традиционна ки-
тайска медицина и те бя-
ха изписани от болниците 
след възстановяването“, от-
белязва Джан Боли. Спо-
ред него критиките към 
традиционната китайска 
медицина са следствие от 
неразбиране на нейната ис-
тория и същност, на неже-
ланието да се опознае ки-
тайската култура и на стре-
межа към бързи печалби.

Той обаче не се отказва 
да докаже ефективността й 
при лечението на различ-
ни заболявания. „Трябва 

да подобрим интеграция-
та на традиционната ки-
тайска медицина и съвре-
менните технологии, за да 
се повиши нивото на ди-
агностика и лечение, и да 
предложим методи за сп-
равянето със сложни забо-
лявания като COVID-19“, 
подчертава той.

Откакто Джан Боли 
започва да прилага тради-
ционната китайска меди-
цина в лечението на зара-
зата в Шанхай преди ме-
сец, дните му преминават 
във визитации и консулта-
ции. „Непрекъснато съм за-
ет“, казва той пред CGTN, 
тъй като трябва да ходи във 
временните болници, за да 

кип учени от 
университета 
„Сун Ят-сен“ 
в Гуанджоу 
са разработи-
ли интелигент-

на контактна леща, която 
може да следи налягането 
в очната ябълка и да „из-
пуска“ лекарство за лече-
ние на глаукома.

Лещата използва из-
ключително компактен, 
двуслоен дизайн, който 
интегрира електрически 
вериги в своята извита и 
ограничена повърхност, 
без да блокира зрението 
на пациента, се казва в 
изследването, публику-
вано в списание Nature 
Communications. Високо-
чувствителните филми в 
лещата реагират на про-
мените в налягането на 
очната ябълка и произ-
веждат сигнали с резо-
нансна честота за без-
жичен запис. След то-
ва модулът за изпуска-
не на лекарства използва 
безжична верига за пре-
нос, чрез която доставя 
„Бримонидин“ във водна-
та камера през бариери-
те на роговицата – според 

ългото излагане 
на човек на въз-
душно замърсява-
не с фини прахо-
ви частици PM2.5 
увеличава риска 

от когнитивно увреждане 
и може преждевременно да 
доведе до болестта на Алц-
хаймер, според ново научно 
проучване на международен 
екип, ръководен от китайски 
изследователи от болница 
„Хуашан“ към шанхайския 
университет „Фудан“.

Резултатите, публикувани 
в научното списание Biolo- 
gical Psychiatry, показват, че 
замърсяването на въздуха с 
PM2.5, приземен озон и азо-
тен диоксид, може да предиз-
вика невротоксични реакции.

Екипът е използвал дан-
ни на 31 573 участници в 

национално проучване от-
носно здравето и стареенето 
и на 1131 участници в про-
учване за болестта на Алц-
хаймер.

Учените са открили, че 
повишаването с 20 микро-
грама на кубичен метър в 
експозицията на PM2,5 мо-
же да повиши с до 10% ри-
ска от когнитивно уврежда-
не, а излагането на призе-
мен озон и азотен диоксид 
води до повишен риск, но с 
незначителни оценки. Про-
учването разкрива, че дъл-
гото излагане на PM2,5 во-
ди до повишен риск от ког-
нитивен спад, което може 
отчасти да се обясни с нат-
рупването на амилоид в мо-
зъка, който е показател за 
повишен риск от болестта 
на Алцхаймер.

Е

Д

Екип учени разработиха 
интелигентна контактна 
леща, която помага за 
лечението на глаукома

Замърсяването на 
въздуха увеличава 
риска от алцхаймер

За Джан Боли се заговори в Китай през 2020 г., когато 
застана начело на екипа експерти в Ухан, където  
за първи път бе съобщено за COVID-19 и традиционната 
китайска медицина бе използвана като част  
от лечението.
В момента той е в Шанхай и прилага изпитаните 
методи на тази древна лечебна практика, за да 
помогне за овладяването на предизвиканата от щама 
Омикрон епидемична вълна. „Симптомите при щама 
Омикрон не са толкова тежки, но той се предава по-
бързо. Затова в Шанхай имаше толкова заразени“, 
казва Джан Боли, който е академик в Китайската 
академия по инженеринг и ректор на Тиендзинския 
университет по традиционна китайска медицина.

проучването.
Глаукомата, една от 

водещите причини за 
слепота при възрастни-
те хора, често се причи-
нява от необичайно ви-
соко налягане в окото.

Екипът на универси-
тета „Сун Ят-сен“ е про-
вел експерименти върху 
зайци с глаукома. Гру-
пата, носеща контакт-
ните лещи, е поддър-
жала стабилно очно на-
лягане благодарение на 

навременното доставяне 
на лекарството, докато в 
контролната група, къде-
то са прилагани капки за 
очи, първоначалното на-
маляване на налягането 
е последвано от неговото 
бързо повишаване.

Новото минимално 
инвазивно, интелигент-
но и безжично устрой-
ство показва многоо-
бещаващи резултати за 
лечението на глаукома, 
според екипа.

лекува пациентите, които 
продължават да са с поло-
жителни резултати от тес-
товете за нуклеинова ки-
селина в продължение на 
14 дни, както и да следи за 
състоянието на възрастните 
и децата. „Ежедневният ми 
график включва и консул-
тации с други лекари, как-
то и подготовката на до-
кументи.“

Джан Боли е на 74 годи-
ни, но не забавя темпото. 
Той демонстрира на прак-
тика това, за което говори. 
„Аз правя по 6000 стъпки 
на ден, без значение колко 
съм зает. Концепцията за 
здравето започва от мен, от 
малките неща и постоян-
ството“, обяснява той.

Джан Боли е уверен, че 
постоянството е победа на 
човешката воля и дух, до-
бродетел, която всеки тряб-
ва да се стреми да прилага 
в живота си.  „Предизвика-
ни от вируса, ние трябва да 
оправдаем очакванията на 
нашето време“, казва той. 
Постоянството го вдъхно-
вява в опитите му да дока-
же ефективността на тра-
диционната китайска ме-
дицина при овладяването 
на пандемията.
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ачалото на по-
редицата от раз-
нообразни ини-
циативи започ-
на с тържестве-
ната церемония 

по избора на Царица Роза.
– Г-жо Касева, разкаже-

те моля повече за истори-
ята на Празника на роза-
та в град Казанлък, отко-
га се чества с тържества и 
церемонии, каква е негова-
та символика?

– В цял свят се знае, 
че българската маслодай-
на роза е символ на Бъл-
гария. За пръв път Праз-
ник на розата е бил ор-
ганизиран през далечната 
1903 г. Важен факт, който 
не можем да отминем, е, 
че тогава всички влакове, 
които са се движили на 
територията на България, 
са имали в маршрутите си 
безплатни пътувания спе-
циално за град Казанлък, 
за да могат желаещите да 
се насладят на празници-
те, като се възползват от 
безплатното пътуване.

Празник на розата в Казанлък – 
побратим на китайския “Пролетен град”

невинаги остават в Казан-
лък, отиват да учат или да 
работят в други градове в 
България или в чужбина.

На конкурса избираме 
освен Царица Роза, още две 
нейни подгласнички и така 
се съставя „екип на царици-
те”. През цялата календарна 
година Царицата на розата 
има много ангажименти и 
понякога само една-един-
ствена не може да ги пое-
ме. И затова винаги една от 
трите от „екипа на царици-
те” остава в нашия град, за 
да може да ги представля-
ва. Преди няколко дни спе-
циално жури избра за Ца-
рица Роза 18-годишната Бе-
лослава Желева, която през 
тази година е абитуриент-
ка от гимназията в Казан-
лък. Двете нейни подглас-
нички са също 18-годиш-
ни и завършват образова-
нието си в града. Трите са 
горди с избора на журито и 

прИятелИ

Н

119 години българският град Казанлък, 
който е побратимен с административния 
център на провинция Шандун - Дзинан, е 
домакин на Празниците на розата. По този 
повод разговаряме за КМГ с организатора на 
разнообразните събития и началник-кабинет 
на кмета на града г-жа Сребра Касева.

са категорични, че „са сбъд-
нали мечтата си”.

– Кои са акцентите в 
програмата на 119-ото из-
дание на Празниците на 
розата?

– Програмата на Праз-
ника на розата обхваща 
най-разнообразни събития – 
концерти, музикални изпъл-
нения и танци, изложби, но 
най-важното са розоберите. 
Това е най-характерният мо-
мент от празника, тъй ка-
то розоберите съвпадат и с 
времето, когато се берат ро-
зите в региона на Розовата 
долина. Още от началото на 
честването на празника – 
преди 119 години розоберът 

Царица Роза, в продълже-
ние на четири недели до 
5 юни, имаме розобер. По 
време на розоберите се пра-
вили сватби, има много ра-
дост, песни и танци. Това са 
наши стародавни традиции 
и ние смятаме да ги про-
дължим в годините напред.

По време на Празници-
те на розата в града ни ид-
ват много гости. Много ки-
тайски туристи също посе-
щават Казанлък през то-
зи период и се наслажда-
ват на красотата и арома-
та, който се носи в приро-
дата и наоколо. Неслучай-
но Казанлък е побратимен 
с китайския град Дзинан, 

Царица Роза се превръща в 
едно от най-важните и ат-
рактивни събития за праз-
ника. Важно правило и ос-
новно изискване за участие 
в конкурса е кандидатките 
да завършват средното си 
образование през година-
та, когато се кандидатират 
за конкурса, и то задължи-
телно в нашия град, как-
то и да са навършили 18 
години. Обяснението е, че 
след като завършат учили-
ще, младежите и девойките 

шатра, покрай която ми-
нават всички участници в 
шествието, поздравяват я 
и й подаряват много цве-
тя. През тази година очак-
ваме над 5000 участници 
да се включат в шествие-
то както от България, така 
и от чужбина, наши прия-
тели, които посещават Ка-
занлък редовно.

При приключване на 
шествието Царица Роза 
закрива празненствата и 
отправя покана към всич-
ки да дойдат в Казанлък 
и през следващата година! 
Мотото на шествието през 
тази година е „Усмивки  
и цветя”.

Оттогава до ден днешен 
Празникът на розата в Ка-
занлък се чествал ежегод-
но, като през следваща-
та година ще отбележим 
120-годишния му юбилей. 
За тогава ние се подготвя-
ме още от сега и предвиж-
даме тържествени и пищ-
ни събития, с които ще из-
ненадаме приятно нашите 
гости от страната и чуж-
бина.

– много характерно съ-
битие, с което Празници-
те на розата бяха откри-
ти преди дни, е конкурсът 
„Царица роза”. Какво е ха-
рактерното за него?

– От 54 години в рам-
ките на изминалите 119, 
ежегодно избираме и Ца-
рица Роза, която е дома-
кин на всички инициати-
ви по време на празника. 
В началото конкурсът е 
бил за избор на Мис Роза, 
но по-късно конкурсът за 

има своите традиции. То-
гава са идвали „розоберач-
ки” от цяла България и е 
била определяна „най-сръч-
ната, най-трудолюбивата”, 
най-умелата” розоберачка, 
която всъщност е била ли-
цето на розобера.

Всяка година се стремим 
да надграждаме постиг- 
натото и сега провеждаме 
четири розобера в различ-
ни розови градини в Ка-
занлък и региона.

След официалната це-
ремония по избирането на 

административния център 
на провинция Шандун в 
Източен Китай, който е 
известен и с името „про-
летен град” заради светов-
ноизвестните 72 артезиан-
ски извора.

Друга интересна инициа- 
тива по време на празни-
ците е карнавалното шест-
вие, като тази година то ще 
бъде под мотото „Усмив-
ки и цветя”. Шествието се 
открива от Царица Роза, 
която след официалната це-
ремония сяда в специална 
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Красимира иванова

Разнообразни експозиции по случай 
Международния ден на музеите

момента за мла-
дите китайците 
един от важните 
начини за култу-
рен и образова-
телен туризъм е 

именно посещението на му-
зеи. Много от опитните фе-
нове предпочитат да ги по-
сетят по няколко пъти, за 
да се запознаят по-подроб-
но с културното наследство. 
Статистиките сочат, че през 
2021 г. продажбите на услу-
ги, свързани с информация 
за музеите в страната, са се 
повишили с 300% в сравне-
ние с предходната година.

Заради влиянието на 
епидемията в момента все 
по-популярно става гледа-
нето на предавания на жи-
во от музеите. Неотдавна 
мобилното приложение за 
туризъм „Фейджу“ органи-
зира редица такива излъч-
вания от различни места, 
включително и туристиче-
ски дестинации, например 
от Музея на теракотената 
армия в град Сиан, Музея 
на Джу Гълян в град Чънду, 
известната кула Хуан Хълоу 
в гр. Ухан и др. Дигитал-
ните иновации улесняват 
посещенията на музеите и 
разясняват сложни концеп-
ции по по-лесни начини. 

Според статистиките на 
„Фейджу“ над 4 милиона 
зрители са гледали живи-
те предавания от Забране-
ния град, Музея на тера-
котената армия, Резиден-
цията на принц Гун и му-
зея Дзинша.

Освен това приложе-
нието „Фейджу“ комби-
нира дигиталните техно-
логии с музеите и предос-
тавя услуги чрез разшире-
на реалност, например ди-
гитални карти, виртуален 
екскурзовод и т. н. Тази 

В

На 18 май се отбелязва Международен ден 
на музеите и тази година той се фокусира 
върху силните страни на музейното дело. 
Експозициите в музеите разказват не само за 
миналото, но представят и нови идеи. 

Китайски артисти бяха 
представени на Единбургския 
фестивал “Фриндж”

ри сегмента за 
китайската кул-
тура и китайски-
те артисти бяха 
представени по 
време на тазго-

дишния Единбургски фес-
тивал „Фриндж“, предоста-
вяйки възможности на ки-
тайски артисти и арт трупи 
да участват на шотландска-
та художествена сцена, обя-
виха от Китайската група 

за изкуства и развлечения и 
Шотландския фонд за ази-
атско изкуство.

На фестивала бяха пред- 
ставени китайски артисти 
от различни области, вклю- 
чително театър, музика и 
литература. Китайската 
публика също имаше въз-
можност да се наслади на 
творбите в рамките на фес-
тивала чрез онлайн включ-
вания.

Сътрудничеството об-
хваща и 5-годишна про-
грама в подкрепа на мла-
ди артисти и обучението 
им в арт мениджмънта.

Стартирал за първи път 
през 1947 г., Единбургски-
ят фестивал „Фриндж“ се 
превърна в най-голямото 
тържество на изкуствата в 
света, представяйки набор 
от пиеси, представления и 
изложби в продължение на 

година много от музеите 
в Пекин организираха над 
50 изложби и културни съ-
бития и поканиха посети-
телите да станат част от 
тях онлайн.

На 18 май например Ре-
волюционният музей на 
Сяншан откри виртуална 
изложба и предложи он-
лайн екскурзовод за по-
сетителите. Други музеи 
също показаха свои попу-
лярни онлайн експозиции. 
Археологическият музей 
покани експерти от раз-
лични сфери, които да из-
несат лекции, за да при-
влекат вниманието на пуб-
ликата.

На 16 май в метрото на 
град Далиен във вагоните 
бяха залепени множество 
плакати на културни ре-
ликви, придружени с QR 
код, след сканирането на 
който може да се открие 
повече информация за тях. 

В този „мобилен музей“ 

да се забележат любопит- 
ните погледи на граждани-
те. Експонатите от музей-
ните колекции, като изя- 

До момента са пуснати 
15 такива серии, както и 
почти хиляда продукта на 
64 различни теми.

три седмици всеки август.
Asian Art Fund Scotland 

е шотландска благотвори-
телна инкорпорирана ор-
ганизация (SCIO), която 

подкрепя и защитава ази-
атски художници и форми 
на изкуство в Шотландия.

Т

пътниците се отправят на 
пътешествие през хилядо-
летната история. Сутрин-
та първото метро тръгна 
от спирка Хъкоу на пър-
ва линия. 

Малко по-късно можеха 

щно изработената златна 
катарама с дракон, златната 
подкова от династия Хан и 
други реликви, привлякоха 
вниманието на много път-
ници. Ученик от начално 
училище се бе загледал в 

снимката на вкаменелост. 
Майка му каза пред репор-
тери, че синът й е фен на 
вкаменелостите и често я 

моли да го заведе в музея. 
„В метрото днес се чувст-
ваме като на посещение 
в музей. Децата научават 
по нещо ново и пътуване-
то е по-интересно.“ Пътник 
обясни, че никога не е бил 
в музей. „Това пътуване е 
съвсем ново преживяване 
за мен и ме кара да меч-
тая за тези скрити съкро-
вища на Далиен.“ 

С тази тематична излож-
ба в метрото жителите на 
града обогатяват знания-
та си, докато пътуват. Ко-
гато историята навлиза в 
модерния живот, музеите 
се превръщат в мост към 
публиката.

Музеят на автономния 
район Нинся представи 
интересна висулка за ко-
ли, която е съчетание от 
изображенията на древ-
на птица и стенописите в 
Дунхуан. През последните 
години там бе сформиран 
екип, който създава култур-
ни продукти, базирани на 
музейни експонати и мест-
ната култура. 
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Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Цинчън Чън (вясно) и Ифан Цзя спечелиха Откритото 
първенство на Германия в Мюлхайм

Д
вукратните ев-
ропейски шам-
пионки по бад-
минтон Габриела 
и Стефани Стое-
ва останаха само 

на две точки от това да спе-
челят изключително силния 
турнир от сериите World 
Tour Super 300 в Мюлхайм 
(Германия), който е с на-
граден фонд от 180 000 до-
лара. Във финала на състе-
занието българките отстъ-
пиха с 16:21, 30:29, 19:21 на 
китайките Цинчън Чън и 
Ифан Цзя, които са водач-
ки в световната ранглиста 
и планетарни шампионки.

Мачът продължи близо 
два часа и се превърна в ис-
тинска физическа и психи-
ческа битка. В първия гейм 
резултатът бе 12:12, но Чън 
и Цзя реализираха пет по-
редни точки и поведоха със 
17:12, след което българки-
те нямаха шанс за обрат.

В маратонския втори 
гейм сестри Стоеви спече-
лиха с 30:29 след решител-
на точка, при която Чън 
сбърка, изпращайки перо-
то в мрежата. Преди това 
българките наваксаха изо-
става от 14:16 и отразиха два 
мачбола при 22:23 и 25:26, за 
да изравнят геймове на 1:1.

Третата част старти-
ра отлично за български-
те представителки, които 
поведоха с 3:0, а след това 
и с 13:7 точки. Световните 
шампионки от Китай оба-
че започнаха да топят паси-
ва си, макар сестри Стоеви 
все още да имаха преднина 

при 17:14. Китайките обаче 
успяха да останат по-свежи 
в най-важните моменти, а и 
по-големият опит им позво-
ли да направят обрат. Те из-
равниха за 18:18 и след нова 
серия от три поредни точ-
ки спечелиха мача с 21:19.

За сестри Стоеви това е 
четвърти пореден загубен 
финал на турнир World Tour 
Super 300, като те имат и 
един загубен на сериите 
World Tour Super 750.

За звездната китайска 
двойка успехът в герман-
ския град Мюлхайм бе сво-
еобразен реванш за загуба-
та от най-добрите българ-
ски бадминтонистки през 
септември 2018 година. То-
гава родените в Хасково 
Стефани и Габриела Сто-
еви се класираха за полу-
финалите на двойки жени 
на турнира от Световните 
суперсерии 1000 в Чанчжоу 
(Китай) с награден фонд 1 
милион долара. Българки-
те, които тогава бяха вече 
станали европейски шам-
пионки, показаха отлична 
игра и елиминираха трети-
те в схемата Цинчън Чън 
и Ифан Цзя с 21:19, 16:21, 
21:19 в двубой, продължил 
65 минути.

В решаващия трети гейм 
сестри Стоеви водеха през 
цялото време. Те стартираха 
с 11:4, след това имаха аванс 
от 15:7 и 18:14. Китайките се 
доближиха на 19:20, но сес-
трите спечелиха следващата 
точка, а с това и срещата.

Представянето на бъл-
гарките в Чанчжоу бе дълго 

Звездната двойка Цинчън Чън – Ифан 
Цзя взе реванш срещу най-добрите 
български бадминтонистки
Габриела и Стефани Стоеви останаха на 
2 точки от победа срещу световните 
шампионки и титла в Мюлхайм

коментирано от световни-
те медии. Специалистите 
оцениха успеха над Цин-
чън Чън и Ифан Цзя, ка-
то изключителен, тъй като 
побеждават представител-
ки на домакините на тур-
нир в Китай, а от тази дър-
жава са едни от най-сил-
ните състезатели в света. 
Стефани и Габриела Стое-
ви за първи път в кариера-
та си достигаха до полуфи-
нал на най-високата катего-
рия турнири - с 1 милиона 
долара награден фонд, кои-
то са само три в света. То-
зи успех върна българките 
в топ 10 на световната ран-
глиста на двойки.

На Олимпийските игри 
в Токио през 2021 година 
дуетът Цинчън Чън - Ифан 
Цзя без проблеми стигна до 
финала на двойки жени. В 
решителния спор за титла-
та китайките обаче подне-
соха най-голямата изнена-
да в турнира, след като за-
губиха от представителките 
на Индонезия Грейсия По-
лии/Априяни Рахаю с 2:0 
(19, 15) гейма. „Това ни беше 
добър урок, след като ми-
слех, че вече сме олимпий-
ски шампионки. Взехме си 
поука, но жалко, че пропус-
нахме своя шанс да извою-
ваме титла от Токио 2020“, 
заяви Ифан Цзя.

О
бщо 35 млади  
китайски спор-
тисти взеха уча- 
стие в девет дис- 
циплини в най- 
голямото меж-

дународно спортно събитие 
за ученици от 16 до 18 го-
дини във френския крайбре-
жен град Довил.

Около 3500 участници 
от 63 държави се състеза-
ваха в 20 вида спорт, вклю-
чително и три параспорта. 
Още девет града в региона 
на Нормандия бяха дома-
кини на мащабната спорт-
на проява. Тези състезания 
бяха проверка за възмож-
ностите на Франция преди 
Летните олимпийски игри 

35 китайски спортисти взеха участие  
в планетарната гимназиада 

в Париж през 2024 година. 
Най-големият спортен фо-
рум ще бъде открит на 26 
юли на „Стад дьо Франс“. 
Нищо чудно част от учас-
тниците в гимназиадата да 
вземат участие в надпрева-
рата след малко повече от 
две години.

„В това издание включ-
ваме за първи път 20 спор-
та, включително три парас-
порта, заедно с образовател-
на програма, която се раз-
работва всекидневно и се 
основава на два стълба: зо-
на за забавление и умения, 
както и училищен спор-
тен форум и семинари“, 
каза президентът на Меж-
дународната федерация за 

училищен спорт (ISF) Ло-
ран Петринка.

„Гимназиадата е уникал-
на възможност за участни-
ците да изградят пътека в 
своята спортна кариера, ка-
то изживеят мултиспортно 
събитие на високо ниво в 
световен мащаб. 

Очакваме някои от 
най-добрите млади спор-
тисти да се върнат отно-
во във Франция след две 
години, като участници в 
Олимпийските игри“, до-
бави Петринка.

Всички делегации де-
филираха от Pom‘s, спорт-
но игрище, разположено в 
центъра на града, до мор-
ския международен център 

на Довил, където се прове-
де финалната част от цере-
монията по откриването.

„Тържествата по откри-
ването бяха страхотни, мно-
го оригинални, а атмосфе-
рата беше впечатляваща, 
тъй като можем да видим 
всички хора, които апло-
дират и ни подкрепят на 
улицата. Това е като го-
лямо парти, което съби-
ра младежи от целия свят, 
за да се насладят на кра-
сотата на спорта и също 
така да споделят приятел-
ство“, каза Лиу Цян, тре-
ньор на китайския отбор по  
фехтовка. 
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за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

етроспективна из-
ложба „Изкуство-
то на Хан Мей-
лин“ бе открита в 
Анхуейския музей 
на изкуствата. Тя 

показва над 400 творби на 
именития художник, включ-
ващи калиграфия, рисун-
ки, скулптури, керамика, 
дърворезба, ковано желязо  
и други.

Изложбата се организира 
съвместно от Управление-
то за култура и туризъм на 
провинция Анхуй, Анхуей- 
ския музей за изкуствата и 
Фондация „Хан Мейлин“. 
Тя представя творбите на 
художника в четири аспек-
та: абстрактно изкуство, 
традиционни занаяти, об-
рази на животни и сцени 
от живота на хората.

 Изложбата се радва на 
голям интерес от страна на 

Р

Анхуейският музей на 
изкуствата представя 
творби на Хан Мейлин

Проект за пренос на свръхвисоко напрежение
Въздушна снимка показва техници, работещи в Анхуей по 
проект за пренос на свръхвисоко напрежение по линията 
Байхътан и Джъдзян край река Яндзъ в град Чъджоу, 
източнокитайската провинция Анхуей.

Снимка Синхуа

Разширяване на спортните програми в училищата
Регионалното спортно бюро в Хоххот, столицата на автономния регион Вътрешна Монголия, 
включи флорбол – вид хокей на трева, в училищната програма, за да популяризира спорта 
и отговори на проявения интерес от учениците.

Сезонът на цъфтежа на черешите
Богата шоупрограма се проведе в парка на езерото Сюену в Нанкин,  
за да се отпразнува Сезонът на цъфтежа на черешите.

Снимка Синхуа

Снимка Синхуа

местни любители на изку-
ството. От музея съобщиха, 
че само за две минути след 
пускането в онлайн продаж-
ба са изкупени 1000 билета. 

Много посетители споделят, 
че са изключително впечат-
лени от творбите и широ-
кия спектър на изкуството 
на Хан Мейлин.

К

Актуализиран 
национален списък 
на животинските и 
растителните видове

итайската ака-
демия на науки-
те обяви преди 
няколко дни, че  
националната ба-
за данни за жи-

вотинските и растителни-
те видове (Catalogue of Life 
China 2022) е била актуа-
лизирана.

В нея са добавени но-
ви 10 343 вида в сравне-
ние със списъка през 2021 
г., като общият брой на 
видовете достига 138 293, 
включително 68 172 живо-
тински, 46 725 растителни, 

както и 17 173 вида гъби.
Китай е единствената 

страна, която всяка година 
публикува актуализиран 
списък на биологичните 
видове. Той се поддържа 
от изследователи от Ин-
ститута по зоология, Ин-
ститута по ботаника, Ин-
ститута по микробиоло-
гия, Института по биоло-
гия в Чънду, както и от 
Института по океаноло-
гия и много други инсти-
туции и организации, ан-
гажирани с опазването на 
биосредата.


